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Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
Dagordningen fastställs. 
 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Utskottet för Samhällsutveckling 2021-05-17 

- Allmänna utskottet 2021-05-18 

- Utskottet för Vård och omsorg 2021-05-19 

 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 96  Dnr KS 3/2021 

 
Muntliga informationer 
 

Beslut 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Niklas Nordén, TF kommundirektör 

Informerar om; 

• Minskad smittspridning i länet dock ökning i kommunen senaste två veckorna. 

Regionala rekommendationerna upphörde 31 maj. 

Verksamheterna genomför gradvis återöppning from 1 juni. Håller oss dock 

fortfarande till restriktionerna. Dialoger med Smittskyddet sker i tolkningsfrågor. 

• Studenten 2021 sker anpassat och utan större gemensamma ceremonier. 

• Cykelprojektet – arbetet med att anlägga cykelbanor pågår. 

• Försvarsetablering - Första konkreta steget är taget, Försvaret har köpt fastighet på 

Hågesta. 

 

Ann-Katrin Lundin, Huvudenhetschef 

Informerar om det aktuella läget  

• 2 positiv brukare i egna boenden och 2 misstänkta brukare varav en 

hushållskontakt och en på särskilt boende. Smittspårning pågår. 

• Vaccination – endast strödosor kvar att ge. Vikarier vaccineras allt eftersom. 

• Ny lärplattform kopplat till Akademinorr används – Grundläggande datorkunskap 

för all vårdpersonal. Även utbildningar vad gäller digitalisering inom vård och 

omsorg kommer att ske. 

• Validering av kunskap och kompletterande studier pågår och erbjuds till alla 

tillsvidare anställda som inte är undersköterskor. 

• Informerar om nya enhetschefer inom hemtjänst och daglig verksamhet. 

• Rekryteringar som pågår – vikarierande MAS samt enhetschef Socialpsykiatrin. 

• Vikarier saknas, ca 30 pass inom hälsosjukvård och på flera ställen inom 

äldreomsorgen, främst Västra. 

 

Örjan Abrahamsson, Huvudenhetschef 

• Sommarlov och avslutningar denna vecka. Anpassningar av avslutningarna sker. 

• Ramsele har haft ett covidutbrott med flertal smittade i de yngre årskurserna. 

• Bibliotek och apotekshuset är öppet med anpassningar. Även biblioteken runt om i 

kommunen öppnar. 

• Risöbadet öppnat. 
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• Tolkning av restriktioner och öppnade av verksamheterna inom framför allt 

fritidsverksamheter är en utmaning. 

 

 

Information Företagsklimatet i Sollefteå kommun 

Anna Hedensjö Johansson, Svenskt Näringsliv samt Thomas Östlund, Näringslivsenheten 

Presenterar årets enkätsvaren från Sollefteås företag. Det sammanfattade omdömet har 

stigit även i år. Sollefteå kommun nu tvåa efter Timrå i länet. 

 

Rankingsläppet sker den 22 september på hotell Höga kusten. 

 

Information Energidalen 

Mikael Näsström, VD, Erik Löfgren, kommunikatör samt Ingemar Jonsson, 

Styrelseordförande för Energidalen informerar om  

• Kompetensförsörjning och hur Energidalen jobbar med frågan. 

• Flexibel tjänstgöringsort gynnar Sollefteå. Energidalen har startat 

rekryteringssajten ”Kraftjobb.se” 

• Föredrar kort om utbildningar inom energiområdet samt intressanta samarbeten 

och projekt som bolaget ingår i. 

• Redogör för kommande satsningar i Sollefteå kommun inom vindkraft, 

linjearbeten, Hamre 2.0 och andra sajter för elintensiv verksamhet i kommunen. 

 

Information Akademi Norr AB 

Martin Bergvall, Verksamhetschef, informerar om 

• Informerar om Akademi norr 2.0 och den förändring i verksamhet som skett sedan 

2020. Koordinerade kraftsamling – hållbar kompetensförsörjning. 

• Digital utbildningsmässa genomfördes 15-19 mars. 

• Presenterat nyheter kring yrkeshögskoleutbildningar. 

• Samarbeten och projektansökningar tillsammans med Universiteten sker. 

• Siktet inställt på Ramprogram 2021. 

  

Information Informationssäkerhet 

Monica Billmark, Informationssäkerhetssamordnare, informerar om 

• Informationssäkerhet och dataskydd 

• Tillvägagångssätt vid incident/dataintrång. 

• Systematiskt informationssäkerhetsarbete  

• E-arkiv – en del i digitaliseringen 

• E-tjänst 

• Vad som är på gång 
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§ 97 Dnr KS 141/2021 

 

Svar på revisionsrapport – granskning av bokslut och 
årsredovisning 2020   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta förvaltningens yttrande och överlämnas som kommunstyrelsens svar till 

revisorerna. 

 

 

Ärendebeskrivning 

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en granskning avseende 

kommunens bokslut och årsredovisning per 2020-12-31.  

Likt föregående år är revisorerna oroade över verksamheternas resultatutveckling. 

Revisorerna anser att kommunstyrelsen skyndsamt behöver tillse att åtgärder vidtas för att 

åtgärda underskotten i verksamheterna. 

Revisionen önskar få svar på vilka åtgärder som planeras vidtag utifrån lämnade 

rekommendationer och när de beräknas vara genomförda. 

 

 Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att  

• ta fram verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning som är möjliga att följa upp och 

utvärdera  

• skyndsamt tillse att åtgärder vidtas för att åtgärda underskotten i verksamheterna  

 

Revisorerna önskar svar senast 30/6. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens yttrande 

Dessa rekommendationer besvaras nedan. 

 

Gällande dessa förslag så ingick dessa också tillsammans med andra rekommendationer i 

revisionens grundläggande granskning under mars månad vilken besvarats. Därav återges 

de svaren igen. 

 

Rekommendation 1: 

Revisorerna trycker på vikten av att löpande under året kunna följa upp utvecklingen mot 

fullmäktiges mål, och då specifikt målet för god ekonomiskhushållning. Kommunen har i 

sitt målarbete tagit fasta på ställningstaganden från SKR och dialog med tidigare 

sakkunnigt biträde från revisionen. Där det anses viktigt att det som följs upp är 

jämförbart över tid och med andra. Gällande uppföljning under innevarande år så finns 

det förutom svårigheten med att ha uppdaterad och relevant data som är jämförbar med 

andra, dessutom en säsongsvariation som gör analysen besvärlig. Ta exempelvis 
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resultatmålet: resultatet är oftast är negativt innan sommaren, kraftigt förbättrat under 

sommaren och sedan försämrat igen. 

 

Kommunen arbetar dock löpande med förbättring och justering av målarbetet och ser 

mycket positivt på om revisionen har något bra exempel från andra kommuner som 

uppfyller både kraven på jämförbarhet med andra och över tid samt löpande uppföljning 

under året.  

 

I granskningen av årsredovisningen för 2019 gavs motsvarande svar och sedan dess har 

inget nytt framkommit som föranlett ett justerat målarbete avseende mätbarheten. 

 

Rekommendation 2: 

Som svar på den grundläggande granskningen angavs att kommunen har verktyg för att 

arbeta med så väl en ekonomi i balans som handlingsplaner. Men att dessa har fått stå 

tillbaka under pandemin då fokus har varit på att rädda liv och kommunen har tillförts 

skattemedel och merkostnadsersättningar som täcker de underskott som uppstått i 

verksamheten. I takt med att vaccination ges och arbetet med hantering av det akuta i 

pandemin klingar ut kommer detta arbete att växla upp igen. Detta svar har inte ändrats 

sedan mars månad då vi nu är inne i den tredje vågen vilken är den mest omfattande 

hittills, men denna gång verkar drabba skolan i betydligt högre omfattning. 

 

Verksamheten är helt klart införstådd i de bekymmer som ligger framför oss gällande 

ekonomi för 2022-2024 och arbetar med att balansera krav och kvalitet för att långsiktigt 

komma in i befintlig ram. Under 2020 bedöms kommunen leverera ett positivt resultat 

med balans i flertalet verksamheter. Budgetarbetet pågår under april och maj där politiken 

beaktar den ekonomiska verkligheten och prioriterar mellan verksamheterna och där 

ramanslagens storlek påverkar vilka åtgärder som kommer att vidtas inför kommande år. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen besluta att förvaltningens yttrande antas och 

överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 141/2021-4 

Sammanfattning revisionsrapport, KS 141/2021-3 

Missiv och granskning, KS 141/2021-1,-2 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

att förvaltningens yttrande antas och överlämnas som kommunstyrelsens svar till 

revisorerna. 
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§ 98  Dnr KS 8/2021 

 

Fördjupad uppföljning 2021 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att uppmana samtliga verksamheter att se över intäkter och kostnader så att kommunen 

får budgeten i balans. 

Samt att uppdra till verksamheterna med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för 

att komma i anslagen budgetram.  

 

Information 

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef, informerar om ärendet. 

Justering av budgetramar har skett, detta då det kommit information kring hur 

skolmiljarden och äldreomsorgsatsningen ska hanteras.  

Kommenterar resultat per april och prognos för helår. 

Kommenterar uppföljningen kring renovering av gymnasiet. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Redogörelse för fördjupad uppföljning till och med april 2021. Resultatet per sista april är 

12,2 mnkr att jämföra med -18,6 mnkr vid motsvarande period 2020.  

 

Verksamheternas prognos för helåret 2021 bedöms till 22,7 mnkr, vilket är 8,2 mnkr 

bättre än budget. Huvudorsaken till detta är statliga bidrag för covidrelaterade kostnader 

samt positivt utfall på skatter till följd av slutavräkning 2020 och en ny skatteprognos.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Mattias Axelsson, KS 8/2021-8 

Fördjupad uppföljning januari-april 2021. KS 8/2021-9 
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Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår Kommunstyrelsen besluta följande - Att uppmana 

samtliga verksamheter att se över intäkter och kostnader så att kommunen får budgeten i 

balans. 

Samt att uppdra till verksamheterna med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för 

att komma i anslagen budgetram.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta enligt förvaltningens förslag. Finner så. 

 

Frågar även om Kommunstyrelsen beslutar enligt Birgitta Häggkvist (VI) tillägg. Finner 

så. 

 

  



 12 (71) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-06-08 

 

 

§ 99 Dnr KS 92/2021 

 
Svar på motion – Utveckling av glesbygdsområden 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad. 

 

Information 

Niklas Nordén, Kommundirektör, informerar om ärendet. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion inlämnad av Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S) gällande ”Utveckling av 

glesbygdsområden” presenterar Trästa/Skärvsta S-förening en analys av problematiken 

kring Ångermanlands glesbygdsområden och har gjort en plan för ett utvecklingsarbete.  

 

Motionärerna beskriver utvecklingen av Ångermanlands glesbygdsområden och 

landsbygden i stort. Ämnen som varit föremål för intensiva diskussioner på såväl lokal, 

regional som nationell nivå. Motionärerna pekar på att utvecklingen behöver vändas och 

att detta måste ske innan den uppodlade marken förbuskas och återgår till mark beväxt 

med sly.  

 

Den plan som presenteras innehåller målsättning, produktions och verksamhetsområden, 

kartläggning av utvecklingsområden, infrastruktur, utbildningsbehov samt kontaktbehov 

under utredningsarbetet. 

 

Med hänvisning till planen föreslås: 

 

• att kommunfullmäktige beslutar ställa sig bakom problembeskrivningen och 

målsättningen 

• att vidta erforderliga åtgärder för att åstadkomma en positiv utveckling av 

kommunens olika glesbygdsområden enligt vår utvecklingsplan 

• att kontakta personer med lokalkännedom i de olika älvdalarna under arbetets 

gång. 

 

Förvaltningens bedömning 
Motionen beskriver och berör mängder av utmaningar i olika delar av samhället, varav 

många ligger utanför det kommunala uppdraget med bland annat råd till den politiska 

ledningen i Region Västernorrland.  

Motionen spänner över många ämnen och är eventuellt inte förenlig med 

kommunfullmäktiges arbetsordning då den berör många ämnesområden, delar som till del 

ligger utanför den kommunala kompetensen. Vilket gör att förvaltningen inte anser att det 
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oreserverat går att ställa sig bakom problembeskrivningen och målsättningen. Enskilda 

delar i planen kan mycket väl komma att beaktas i kommunens arbete, men kommunen 

avser inte att lägga upp sitt arbete enligt förelagd utvecklingsplan. 

I mångt och mycket delar förvaltningen stora delar av problembilden och kommunen 

jobbar med merparten av frågorna, Varav några exempel presenteras nedan: 

• Inflyttningsarbetet, inflyttarlots 

• Ödehusprojektet 

• Fiberutbyggnad 

• Landsbygdsrådets arbete 

• Landsbygdens dag som landsbygdsrådet planerar 

• Inflyttningsdag som planeras 19 maj 

• DIS-upphandling, 

• Kostenhetens arbete för att främja lokala producenter, mindre producenter 

exempelvis ”Kotellet” 

• Utredningen medborgarkontor samt se över möjlighet att utlokalisera arbetsplatser 

från Sollefteå till övriga tätorter  

• Möjlighet till distansarbete - medarbetarperspektivet 

• Satsningar på vägbelysning 

• Upprustning av broar på landsbygden 

• Friluftskommunen Sollefteå - satsningar på utegym - näridrottsplatser 

• Satsningen på landsbygdsmiljonen 

• Stort fokus på medborgardialoger - avseende utvecklingsfrågor 

• Utökat fokus på besöksnäringen - Arena Höga Kusten Inland  

• Fokus på vandringsleder i hela kommunen - koncept under framtagande. 

Upprustning av Ådalsleden diskuteras, möte planeras under hösten 

• Fokus på de gröna näringarna - LRF har plats i både Näringslivsrådet och 

Landsbygdsrådet, fokus i livsmedelsupphandlingar och Norra Skog har plats i 

Landsbygdsrådet. 

• Planering på utredningsuppdrag till skogsförvaltaren pågår avseende att inventera 

Sollefteå kommuns åkermark. För att säkerställa att den görs tillgänglig till de 

gröna näringarna. Se över arrenden, det som står i träda, marknadsför eller 

eventuellt försälja för att maximera nyttan och användande. 

• Fortsatt arbete med att försöka möjliggöra strandnära byggnation, exempelvis i 

Näsåker och Junsele 

• Sammankoppling av landsbygds och hållbarhetsfrågorna via hållbarhetsstrateg. 

• Besluten i budgeten/antagna direktivet att bevara och utveckla de små skolorna i 

kommunen.  
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• Fokus på företagarfrågorna/näringslivsklimatet gynnar även 

landsbygdsutvecklingen. 

• Att kommunen bekostar priset årets bygd/landsbygd 

• Ekonomiskt stöd till lanthandel  

• Stöd till mindre campingar utanför tätorten 

• Energidalens arbete med att skapa lokal utveckling av satsningar på 

förnybarenergi 

• Satsningar på Solatum Hus&Hem ABs projekt ”bredbandsbullerbyar”  

• Beslut varu- och försörjningsplan i fullmäktige 2021 

• Plan för laddinfrastruktur väntas vara klar 2021 

 

Lagrum/Arbetsordning för kommunfullmäktige och dess beredningar  

§ 30 En motion ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. Med 

undertecknad avses såväl namnteckning i original som scannat underlag eller e-signatur. 

För underlag utan underskrift som skickas via e-post, kan motkontroll göras.  

Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma motion. Motionen väcks genom att den 

lämnas in till kommunstyrelsens kansli. En motion får också lämnas vid ett sammanträde 

med fullmäktige. 

Om den som väckt motionen inte är närvarande vid det sammanträde då motionssvar 

lämnas, bordläggs ärendet. Ersättare får väcka en motion bara när ersättaren tjänstgör som 

ledamot vid ett sammanträde. Kommunstyrelsen ska två gånger varje år redovisa de 

motioner som inte har beretts färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie 

sammanträden i februari och september 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att motionen anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 92/2021-2 

Motion inkl bilaga  KS 92/2021-1,-2 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad. 
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§ 100 Dnr KS 254/2021  

 
Svar på motion avseende Utökad skyddsjakt på skarv   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att motionen bifalls. 

 

Information 

Niklas Nordén, Kommundirektör, informerar om ärendet. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion inlämnad av Susanne Lindahl (S) och John Åberg (S) föreslås att 

Kommunfullmäktige hemställer till Länsstyrelsen Västernorrlands län att skyddsjakt på 

Skarv ska utökas vid utsättningsplatser för odlad fisk upp till Sollefteå Kraftverk. Enligt 

Länsstyrelsens beslut år 2020 fick maximalt 100 Skarvar fällas vid utsättningsplatser i 

Västernorrlands län. Med hänvisning till fiskens beroende av utsättning som 

reproduktionsmöjlighet och fiskets betydelse för såväl friluftsliv som besöksnäring så 

föreslås att en fördubbling av antalet Skarvar som får fällas vid utsättningsplatser.  

 

Länsstyrelsen har sedan motionens inlämnande fattat ytterligare ett beslut om skyddsjakt 

och ger där en historisk tillbaka blick samt redogör för bedömningarna till detta beslut 

enligt nedan. 

 

I början av 2000-talet bedrevs skyddsjakt efter beslut på länsstyrelsens initiativ. 

Rapporteringen från dessa visade efter några år på ett vikande intresse eller behov, varför 

skyddsjakt på länsstyrelsens initiativ inte längre ansågs motiverat. Skyddsjakt har därefter 

medgivits regelbundet efter ansökan. Under åren 2017–2019 har elva tillstånd till 

skyddsjakt på skarv beviljats efter ansökan, varav fem 2019 beviljats. 2020 tog 

länsstyrelsen beslut på eget initiativ samt beviljade en ansökan. 

Det samlas betydande antal skarvar vid utsättningsplatser för fisk. Varje år sätts 

hundratusentals odlade fiskar ut, framförallt i vattendrag som mynnar ut i havet. Den 

utsatta fisken (smolt), utsätts för en mängd faror på sin väg mot havet och skarv har visat 

sig vara en betydande faktor genom sin predation av smolt. En allt för stor minskning av 

smolt resulterar senare i en minskad resurs i form av återvändande lekfisk, som är en 

viktig del inom såväl sport- och fritidsfisket som yrkesfisket. Minskningen av fisk kan 

även påverka möjligheten på tillgång till lämplig avelsfisk om minskningen blir allt för 

stor. 

Storskarven Phalacrocorax carbo sinensis förekommer som häckfågel i Västernorrland 

med 3 200 par 2017 vilket efter omräkning med en faktor på 5 innebär att beståndet 

motsvarar ca 16 000 skarvindivider när de når sitt maximum efter sommaren. Maximalt 

antal fåglar som får skjutas med stöd av detta beslut är 900, vilket är ca 5 % av 
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populationen i länet. Länsstyrelsen anser att medgiven skyddsjakt är balanserad och 

kontrollerad och därmed förenlig med artikel 9.1 i EU:s direktiv (79/409/EEG) om 

bevarande av vilda fåglar. Länsstyrelsen gör bedömningen att upprätthållandet av 

gynnsam bevarandestatus hos artens bestånd i dess naturliga utbredningsområde inte 

försvåras genom beslutad skyddsjakt. 

Skyddsjakten anses främst vara befogad som skrämselmetod i syfte att få skarven att hålla 

sig borta från områden med betydande ansamlingar av fisk. 

 

Förvaltningens bedömning 

Sedan motionärerna inkom med skrivelsen har Länsstyrelsen per den 2021-04-26 i Dnr 

218-3885-2021 tagit ett nytt beslut om skyddsjakt på Skarv. Gällande den del som avser 

skyddsjakt vid utsättningsplatser så har det återigen beslutats att maximalt 100 Skarvar 

(Storskarv) får fällas i Västernorrlands län. Däremot så har perioden för under vilken 

skyddsjakt får bedrivas utökats från 1 juni-30 november till att vara perioden 1 maj–30 

november.  

 

Sollefteåforsens AB har sedan 2020 genomfört skyddsjakt i samband med utsättning av 

odlad fisk och gör så även under 2021. Då syftet med skyddsjakten främst är att störa och 

skrämma Skarven, inte döda, så förefaller motionärernas förslag om ett utökat antal inte 

förenligt med syftet.  

Länsstyrelsen följer utvecklingen och har gjort bedömningen att i detta läge så är en 

utökad skyddsjakts period den lämpliga åtgärden. 

 

Lagrum  

Skarven är fredad från jakt enligt 3 § jaktlagen och bilagorna till jaktförordningen. Enligt 

23 a och 29 §§ jaktförordningen får länsstyrelsen ge tillstånd till skyddsjakt om det inte 

finns någon annan lämplig lösning, om det inte försvårar upprätthållandet av en gynnsam 

bevarandestatus hos artens bestånd i dess naturliga utbredningsområde och för att 

förhindra allvarlig skada på bl.a. fiske, vatten eller annan egendom eller för att skydda 

vilda djur eller växter eller bevara livsmiljöer för sådana växter eller djur. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att hemställan om ökad skyddsjakt på Skarv avslås och anser 

motionen besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 254/2021-4 

Motion, KS 25/2021-1 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att hemställan om ökad skyddsjakt på Skarv avslås och anser motionen besvarad. 
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Förslag till beslut på mötet 

Anton Ångman (C) med biträde av John Åberg (S), Birgitta Häggkvist (VI) och Kjell-

Åke Sjöström (V) föreslår Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige besluta 

bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelse beslutar föreslå 

Kommunfullmäktige besluta enligt förvaltningens förslag eller enligt Anton Ångman (C) 

förslag om bifall till motionen.  

Finner att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att bifalla motionen. 
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§ 101 Dnr KS 364/2020 

 

Forsknings- och utvecklingsavtal mellan Sollefteå kommun och 
Mittuniversitetet  
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

-Att teckna samarbetsavtalet avseende forskning och utveckling med Mittuniversitetet 

-Att finansiering av kostnaden för samarbetet för 2021 belastar kommunens ID 81360 

Medfinansieringsprojekt med 250 000 kronor och att Energidalen i Sollefteå ABs andel 

på 125 000 kronor ingår i redan anslagen uppdragsersättning till bolaget. 

- Att finansiering av resterande del av avtalsperioden tas upp för beslut i slutet av 2021. 

Information 

Mikael Näsström, Näringsliv, informerar om ärendet och det avtalsförslag som föreligger. 

Fyra stycken prioriterade områden har pekats ut – Folkhälsa, Skidsport, Energi och 

Internet of Things. 

Kompetensförsörjning är en del av avtalet. 

Sammanhållande för kommunen vad gäller avtalet är Reveljen. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Mittuniversitetet utökar sin kommunsamverkan och en process kring ett forsknings- och 

utvecklingsavtal har inletts mellan lärosätet och Sollefteå kommun. Avtalet sträcker sig 

över fyra år, från hösten 2021 t.om. våren 2025.  

 

Avtalet omfattar fyra profilområden: 1) Energi, 2) Folkhälsa, 3) Skidsport och 4) Internet 

of Things. Områden kan komma att läggas till, ändras och avslutas under 4 års perioden.  

 

1. Energi 

Profilområdet omfattar forskningsinsatser och utvecklingsstöd kring nya och förbättrade 

metoder att leverera reglerkraft till elnätet. En utgångspunkt i det arbetet är bolaget 

Energidalen och Sollefteåforsens kraftverk.  

2. Folkhälsa 

Forsknings- och utvecklingssamverkan inom området folkhälsa sker under det 

övergripande paraplyet “Sollefteå som friluftskommun”.  

3. Skidsport 

Inom området skidsport kan ämnen som talangutveckling, livsstil, snötillverkning, idrott 

för personer med funktionsvariation/nedsättning bli aktuella.  
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4. Internet of Things 

Forskning och testbäddar för digitalisering med stöd av Internet of Things för att stödja 

kommunens tjänster till medborgare, ökad effektivitet och värde i kommunens 

verksamheter samt ökade möjligheter i infrastruktur för erbjudanden och möjligheter till 

företag och medborgare. 

Gemensamma satsningar 

Avtalet omfattar också följande gemensamma satsningar:  1) Teknikprogram 4:e år med 

inriktning på energi 2) Arbetsintegrerad lärarutbildning, samt Arena-aktivitet.  

 Samråd 

- 

 Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Avtalet har två finansierings-utrymmen. Kommunens insats föreslås var 750 tkr och 

matchas av en lika stor summa från Mittuniversitetet.  

I det första finansierings-utrymmet finansierar Mittuniversitetet 50% och Kommunen 

finansierar 50%. I det andra finansieringsutrymmet finansierar Mittuniversitetet 50% och 

Energidalen i Sollefteå AB finansierar 50%. 

 

Tabellen nedan beskriver finansierings-strukturen.  

 

År Sollefteå Kommun Mittuniversitet Totalt 

2021 (halvår) 0,25 0,25 0,5 

2022 0,5 0,5 1,0 

2023 0,5 0,5 1,0 

2024 0,5 0,5 1,0 

2025 (halvår) 0,25 0,25 0,5 

2021 – 2025 2 2 4 

 

År 
Energidalen i  

Sollefteå AB 
Mittuniversitet Totalt 

2021 (halvår) 0,125 0,125 0,25 

2022 0,25 0,25 0,5 

2023 0,25 0,25 0,5 

2024 0,25 0,25 0,5 

2025 (halvår) 0,125 0,125 0,25 

2021 – 2025 1 1 2 
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 Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Jonathan Lange, KS 364/2020-1 

Avtal Miun Sollefteå, KS 364/2020-2,-3,-4 

 

 Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå Kommunstyrelsen besluta: 

 

-Att teckna samarbetsavtalet avseende forskning och utveckling med Mittuniversitetet 

-Att finansiering av kostnaden för samarbetet för 2021 belastar kommunens ID 81360 

Medfinansieringsprojekt med 250 000 kronor och att Energidalen i Sollefteå ABs andel 

på 125 000 kronor ingår i redan anslagen uppdragsersättning till bolaget 

-Att finansiering av resterande avtalsperiod 500 000 kr årligen för kommunen och 

250 000 kronor för Energidalen i Sollefteå AB inarbetas i budget. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslå  

Kommunstyrelsen besluta 

 

-Att teckna samarbetsavtalet avseende forskning och utveckling med Mittuniversitetet 

-Att finansiering av kostnaden för samarbetet för 2021 belastar kommunens ID 81360 

Medfinansieringsprojekt med 250 000 kronor och att Energidalen i Sollefteå ABs andel 

på 125 000 kronor ingår i redan anslagen uppdragsersättning till bolaget. 

Allmänna utskottet beslutar 

- finansiering av resterade del av avtalsperioden lämnas utan förslag till beslut till 

Kommunstyrelsen. 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår bifall till utskottets förslag till beslut (1+2) samt att 

finansiering av resterande del av avtalsperioden tas upp för beslut i slutet av 2021. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt Allmänna 

utskottets förslag (att-sats 1 och 2) med tillägg av Birgitta Häggkvist (VI). Finner så. 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 102 Dnr KS 124/2021 

 

Svar på Revisionsrapport – Granskning av kommunens 
budgetprocess 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att anta yttrandet som sitt eget och överlämna det som svar till revisorerna. 

 

Ärendebeskrivning 

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en granskning avseende 

rutinerna kring kommunens budgetprocess. 

Revisionen önskar få svar på vilka åtgärder som planeras vidtas utifrån lämnade 

rekommendationer och när de beräknas vara genomförda. 

 Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen 

• att fastställa en modell för resursfördelning i Sollefteå kommun i syfte att ytterligare 

tydliggöra förutsättningarna för tilldelning av medel. Vidare kan det underlätta 

utvärderings- och uppföljningsarbetet av modellen ifall nuvarande modell ej bedöms som 

helt träffsäker, 

 

• att genomföra en övergripande genomlysning av verksamheterna i syfte att identifiera 

åtgärder som långsiktigt kan minska kommunens kostnadsnivå, samt 

 

• att fortsätta det arbete som påbörjats vad gäller att göra analyser, avvägningar och 

prioriteringar kring verksamheternas ekonomi och fatta de beslut som är nödvändiga för 

att nå en ekonomi i balans och komma till rätta med negativa avvikelser mot budget. 

Detta mot bakgrund av kommunens ekonomiska situation. 

 

Revisorerna önskar svar senast 30/6. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens yttrande 

Dessa rekommendationer besvaras nedan. 

 

Rekommendation 1: 

Gällande denna rekommendation ingick den också tillsammans med andra 

rekommendationer i revisionens Effektiv ekonomistyrning del 2 under 2016 vilket 

besvarats. Vi har inte ändrat vår synpunkt, därav återges det svaret nedan. 

 

Den förändrade budgetprocess vi arbetar med under 2015 har som syfte att ge större 

möjlighet än tidigare att bättre prioritera medel mellan verksamheterna för största 

möjliga samhällsnytta. Förvaltningsledningen utarbetar preliminära ramar som 

verksamheterna konsekvensbeskriver. Verksamheten redogör även för sitt behov givet 
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oförändrad ambitionsnivå. Baserat på konsekvenser och behov blir det tydligare för 

politiken vilka prioriteringar som är nödvändiga och vilka mål som påverkas.  

 

Denna process i sig är ett tydliggörande då verksamheterna antingen får gehör för 

upplevda behov eller förväntas vidta åtgärder antingen utifrån egna förslag eller förslag 

lagda från politiken. Resursfördelning tillämpas inom all verksamhet utifrån de ramar 

som fastställts av fullmäktige, mest teknisk är fördelningen inom skolan till följd av 

elevpengen. Inom övriga verksamheter sker den inte lika systematisk men 

utgångspunkten är alltid densamma: säkerställa följsamhet mot lagar, likabehandling av 

medborgare och prioritering av eftersatta/nya/verksamhetskritiska områden utifrån de 

medel som finns tillgängliga.   

 

En övergripande resursfördelningsmodell är inte önskvärd då detta skulle kunna resultera 

i en alltför teknisk/matematisk styrning av verksamheterna. Det skulle innebära att fokus 

flyttas från de övergripande frågeställningarna till detaljfrågor om volymer och krontal 

per invånare/brukare/elev. Kännedomen om verksamheterna som kommunstyrelsen och 

dess utskott besitter och helhetsbilden riskerar att inte bli styrande vad gäller förväntat 

resultat, möjliga synergier och effektiviseringar.  

 

Rekommendation 2 och 3: 

Liknande rekommendation lyftes i revisionens granskning av bokslut och årsredovisning 

2020, varför vi väljer att upprepa svaret nedan. 

  

Som svar på den grundläggande granskningen angavs att kommunen har verktyg för att 

arbeta med så väl en ekonomi i balans som handlingsplaner. Men att dessa har fått stå 

tillbaka under pandemin då fokus har varit på att rädda liv och kommunen har tillförts 

skattemedel och merkostnadsersättningar som täcker de underskott som uppstått i 

verksamheten. I takt med att vaccination ges och arbetet med hantering av det akuta i 

pandemin klingar ut kommer detta arbete att växla upp igen. Detta svar har inte ändrats 

sedan mars månad då vi nu är inne i den tredje vågen vilken är den mest omfattande 

hittills, men denna gång verkar drabba skolan i betydligt högre omfattning. 

 

Verksamheten är helt klart införstådd i de bekymmer som ligger framför oss gällande 

ekonomi för 2022-2024 och arbetar med att balansera krav och kvalitet för att långsiktigt 

komma in i befintlig ram. Under 2021 bedöms kommunen leverera ett positivt resultat 

med balans i flertalet verksamheter. Budgetarbetet pågår under april och maj där politiken 

beaktar den ekonomiska verkligheten och prioriterar mellan verksamheterna och där 

ramanslagensstorlek påverkar vilka åtgärder som kommer att vidtas inför kommande år. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen besluta att förvaltningens yttrande antas och 

överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 124/2021-4 

Sammanfattning revisionsrapport, KS 124/2021-3 
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Missiv och granskning, KS 124/2021-1,-2 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att anta yttrandet som sitt eget och överlämna det som svar till revisorerna. 
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§ 103 Dnr KS 152/2021 

 

Infrastrukturplan för publika laddningsstationer 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

Att vision och mål för att uppnå en fossilfri fordonsflotta fastställes 2021 i samband med 

den genomgripande revideringen av kommunens målarbete. 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att bevilja föreslagen infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon 

år 2030 inklusive bilagor med kartor samt fakta och begrepp. 

 

 

Information 

Stina Eriksson, Hållbarhetsstrateg, informerar om ärendet och innehållet i planen. 

Kommunstyrelsens ges möjlighet att ställa frågor. 

 

 

…………………. 

Komplettering från förvaltningen inför KS 2021-06-08 

 

Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutades den 17 maj 2021 att 

ge uppdrag till förvaltningen att även redovisa hur kommunens egna 

laddinfrastruktur ska byggas ut fram till 2030.  

 

Förvaltningens bedömning 

 

1. Ett förtydligande behöver lyftas gällande utbyggnad av ”egen laddinfrastruktur till 

2030”. Hänvisar därmed till de strategiska etappmål 3 som nämns i föreslagen 

infrastrukturplan för publika laddningsstationer till 2030 

 

Strategiska etappmål  

 

Etapp 1. Sollefteå kommun bygger kommunens första snabbladdare på 

Västra Skogen i Sollefteå för att knyta ihop riksväg 90 och riksväg 87 i 

centralorten Sollefteå. Projektet är genomfört. 

 

Etapp 2. Sollefteå kommun verkar för att öka externa aktörers intresse att 

etablera snabbladdare i Junsele, Ramsele och Graninge.  
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Etapp 3. Sollefteå kommun verkar för en omställning till fossilfria 

transporter genom att bland annat bygga ut icke-publika 

laddningsmöjligheter till den interna fordonsflottan och för anställda.  

 

För att bidra till en geografisk förtätning och för utökad kapacitet av 

laddbara fordon geografiskt i hela kommunen genom relevanta kommunala 

planer.  
 

I det tredje steget av strategiska etappmål som nämns i den föreslagna publika 

infrastrukturplanen för laddningsstationer är ambitionen från förvaltningen att utreda 

omställning av kommunens interna fordonsflotta. Det som är viktigt att beakta och ha 

förståelse för i frågan från politisk ledning. Är att frågan är komplex och det är många 

parametrar som berörs för att möjliggöra en omställning. 

Den miljömässiga/klimatmässiga parameter är att vi inte ”bara” kan peka ut ett alternativ 

förnybart eller fossilfritt drivmedel som till exempel eldrift. Sollefteå kommun behöver se 

över alla förnybara eller fossilfria drivmedel. Teknikutveckling sker också mycket snabbt 

inom detta område.  

Den ekonomiska parametern är; vad är kostnaden att ställa om till diverse drivmedel i 

kommuns verksamheter? Vilka stödmöjligheter finns och vilka kommer att finnas 

framöver? Utredning krävs.  

En tredje parameter är den sociala aspekten för anställda i kommunens verksamheter. Att 

anställda få möjlighet att tillgodogöra sig ny teknik utan att nuvarande arbetsmiljö blir 

försämrad.  

En sak är fastställd av förvaltningen och det är att investeringskostnad och driftkostnad 

för att bygga ut egna publika snabbladdare med minst 50 kW eller mer, inte är 

ekonomiskt försvarbart och resurssmart för offentlig verksamhet. Det framkommer tydligt 

i pilotprojektet i etapp 1. Orsaken är brist av tillräcklig marknad i kommunens 

geografiska område. Ett dilemma som inte bara är unikt i Sollefteå kommun.   

Det Sollefteå kommun förmedlar i en infrastrukturplan för publika laddningsstationer är 

att kommunen möjliggör för externa aktörer att etablera laddningsstationer i hela 

kommunen genom att kommunen har kartlagt lämpliga platser där elanslutning är möjlig, 

detaljplaner inte strider mot etablering och att markägare är positiva till att etablering kan 

ske. Här har vi redan fått effektresultat i de planerade etableringar som ska ske i Junsele 

och i Graninge.  

Förslag från förvaltningen är att ge förvaltningen tid och resurser att redovisa och utreda 

hur kommunen ska verka för omställning till en intern fossilfri fordonsflotta under år 

2021/2022 med lämplig slutrapportering år 2023 i samverkan med projekt som berör 

klimatneutralitet. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Om vi väljer att bygga ut en ”egen kommunal publik laddinfrastruktur” få kommunen 

räkna med en kostnad som idag inte finns inom befintlig rambudget.  

 

…………….. 
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Ärendebeskrivning 

Enligt beviljad motion från kommunfullmäktige år 2017 som initierade på att ta fram en 

strategi för utveckling av laddningsstationer runt om i hela Sollefteå kommun.  

En publik laddningsinfrastruktur för snabbladdningsstationer riktar sig främst till 

besökare i kommun men också de som har Sollefteå kommun som förbifart. Planen är av 

betydelse för besöksnäringen, näringslivet och för externa aktörer som vill bygga ut det 

publika laddinfrastruktur nätet av snabbladdningsstationer.  Allra främst verkar 

infrastrukturplanen för att möjliggöra för fossilfria transporter runt om i Sollefteå 

kommun. 

Hänvisar till mer information i framtagen plan, kartor samt fakta och begrepp. 

 

 

Förvaltningens bedömning 

Föreslagen infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon år 2030 är 

en avsiktsförklaring från Sollefteå kommun att möjliggöra för externa aktörer att etablera 

främst snabbladdningsstationer runt om i kommunen genom att markägare är muntligt 

tillfrågade, detaljplaner strider inte mot byggnation av laddningsstationer samt att det är 

möjligt för elanslutning på utpekade fastigheter.  

 

Strategin för laddningsstationer runt om i kommunen startade med ett pilotprojekt 2018 

att bygga kommunens första snabbladdningsstation i Sollefteå tätort med syftet att knyta 

ihop riksväg 87 med riksväg 90. Den åtgärden är genomförd.  

 

Nästa steg i strategin var att verka för etablering av snabbladdningsstationer ska ske i 

Junsele, Ramsele och i Graninge. Varför dessa platser är utpekade är med syftet att det 

bör vara cirka 6–9 mil mellan snabbladdningsstationer och att det är naturliga vägstråk till 

fjällvärlden från kusten, till Jämtland och till Sundsvall.  

 

Tredje steget i strategin är att möjliggöra en förtätning av snabbladdningsstationer runt 

om i kommunen.  

 

Planen innehåller i dagsläget 33 utpekade fastigheter. Beakta därmed att de utpekade 

fastigheterna är en uppstart som absolut bör och ska utvecklas till fler lämpliga platser 

främst med syftet att förtäta snabbladdningsmöjligheter runt om i kommunen, när och om 

behovet för snabbladdning ökar.  

 

Föreslagen plan kommer årligen att följas upp och rapporteras i en hållbarhetsrapport 

samt revideras vid behov till målsättning anses uppnådd.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att bevilja föreslagen infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon 

år 2030 inklusive bilagor med kartor samt fakta och begrepp. 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Eftersom Sollefteå kommun gör en avsiktsförklaring i framtagen plan att inte äga, drifta 

eller sköta framtida publika laddningsstationer anser förvaltningen att ekonomiska 

konsekvenser inte är aktuellt.    

 

Återrapportering 

Årligen kommer en hållbarhetsrapport tas fram och här kommer beslutande instanser att 

få återrapportering av infrastrukturplanens effekter i samband med kommunens 

årsredovisning.  

 

Samråd 

Samverkansgrupp för utveckling av en publik laddinfrastruktur; 

Hållbarhetsstrateg, Sollefteå kommun 

Detaljplanehandläggare, Sollefteå kommun 

Mark- och exploateringsingenjör, Sollefteå kommun 

Näringslivschef, Sollefteå kommun 

Biofuel Region 

Arena Höga Kusten inland 

Civilsamhälle – dialogmöten i Ramsele våren 2020 m.fl. 

EON 

 

Styrgrupp för hållbar utveckling, Sollefteå kommun; 

KSO - kommunalråd 

Vice KSO 

andre vice KSO – oppositionsråd 

Ordförande för utskott 

Kommundirektör 

Huvudenhetschefer 

Folkhälsosamordnare 

Hållbarhetsstrateg 

 

Tillväxtgruppen, Sollefteå kommun  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande med bilagor, Stina Eriksson – KS 152/2021-1—4,-6 

Muntlig föredragning, Matti Heino 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling beslutar att 

 

- lämna ärendet till Kommunstyrelsen utan förslag till beslut  

 

- ge förvaltningen i uppdrag att till Kommunstyrelsen redovisa hur kommunens 

egna laddinfrastruktur ska byggas ut fram till 2030 
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Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) med biträde av Johan Andersson (C) föreslår följande tillägg Att vision 

och mål för att uppnå en fossilfri fordonsflotta fastställes 2021 i samband med den 

genomgripande revideringen av kommunens målarbete. 

 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt Ulf 

Breitholtz (V) förslag eller Birgitta Häggkvist (VI). Finner Ulf Breitholtz (V) förslag. 

 

Omröstning begärs. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på Ulf Breitholtz (V) förslag och en Nej-röst 

läggs på Birgitta Häggkvist (VI) förslag. 

 

Omröstningsresultat 

Med 11 Ja-röster och 4 Nej-röster beslutar Kommunstyrelsen enligt Ulf Breitholtz (V) 

förslag. 

 

Ledamot Röst 
Johan Andersson (C) J 
Maria Wennberg (C) J 
Anton Ångman (C) J 
Birgitta Häggkvist (VI) N 
Ulrika Bergman (VI) N 
Roger Johansson (VI) N 
Kjell-Åke Sjöström (V) J 
Ulf Breitholtz (V) J 
John Åberg (S) J 
Åsa Sjödén (S) J 
Tommy Svensson (S) J 
Lillemor Edholm (S) J 
Roger Westerlund (-) N 
Lennart Önblad (S) J 
Åsa Nilsson (S) J 
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§ 104  Dnr KS  156/2021 

 

Särredovisning Avfall och VA 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att fastställa särredovisningarna för VA och Kommunalt avfall och göra dem 

tillgängliga för allmänheten genom publicering på kommunens hemsida. 

 

Ärendebeskrivning 

Särredovisningar av kommunens VA-verksamhet samt verksamhet för Kommunalt avfall 

har tagits fram. För VA:s del ställer § 50 vattentjänstlagen krav på särredovisning medan 

inget uttryckligt krav finns för Kommunalt avfall. Branschorganisationen Avfall Sverige 

rekommenderar ändå till särredovisning då en särredovisning bland annat möjliggör 

uppföljning av att avfallstaxan är förenlig med rätten att ta ut avgifter – 

självkostnadsprincipen, principen om överuttag och återföring samt till nytta för 

ekonomisk styrning i allmänhet.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Utskottet för samhällsutveckling tar del av särredovisningarna för VA och Kommunalt 

avfall och föreslår kommunstyrelsen att fastställa dem och göra särredovisningarna 

tillgängliga för allmänheten genom publicering på kommunens hemsida. 

 

Beslutsplanering 

Utskottet för Samhällsutveckling 2021-05-17 

Kommunstyrelsen 2021-06-08 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Mikael Andersson – KS 156/2021-1 

Muntlig redovisning – Mikael Andersson 

Särredovisningar för VA-verksamheten 2020 KS 156/2021-2 

Särredovisningar för Kommunalt avfall 2020 KS 156/2021-3 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

- att fastställa särredovisningarna för VA och Kommunalt avfall och göra dem 

tillgängliga för allmänheten genom publicering på kommunens hemsida. 
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§ 105  Dnr KS 35/2021 

 

Upphävande av detaljplan Näsåker 1:68 samt  
del av Näsåker 10:1 och 19:5 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att upphäva del av detaljplanen för rubricerat område 

 

 

Ärendebeskrivning 

Syftet med att upphäva del av detaljplanen är att göra det möjligt att kunna genomföra en 

önskad fastighetsbildning. Avsikten är att kunna skapa en bostadsfastighet med möjlighet 

till växtodling och djurhållning. Sökanden avser att köpa fastigheten Näsåker 1:68 och 

delar av Näsåker 10:1. I dagsläget är det inte möjligt att stycka av marken och 

fastighetsbilda enligt önskemål då det strider mot gällande detaljplan. För att möjliggöra 

detta krävs att detaljplanen upphävs eller ersätts med en ny. 

 

För området gäller ”detaljplan för Näsåkers samhälle” antagen 1990-05-28. 

Genomförandetiden för planen har gått ut.  

 

Planförslaget har varit på samråd under tiden 31 mars till 22 april 2021. 

 

Fullständiga planhandlingar skickades ut till samtliga enligt fastighetsförteckningen. 

Framförda synpunkter vid samrådet finns redovisade i en samrådsredogörelse. 

 

 

Förvaltningens bedömning 

Upphävandet innebär att 12 planerade villatomter och 200 meter planerad lokalgata tas 

bort vilket medför att brukningsvärd jordbruksmark bevaras. Marken är i privat ägo och 

ägarna har inget intresse att exploatera området för villabebyggelse utan vill bevara 

jordbruksmarken. Kommunen bedömer att det inte finns behov av det stora antalet 

villatomter som planlades på 90-talet. Även efter att dessa tomter tas bort finns en god 

planreserv för byggande av bostäder.  

Upphävandet innebär att området framöver kommer att vara planlöst. Marken kommer inte 

längre att vara detaljplanelagt utan ingå inom samlad bebyggelse. Detta innebär att framtida 

ny bebyggelse eller markanvändning kommer att regleras via bygglovsprövningar. 

 

Lagrum 

Plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 38 § och 38 b § 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Matti Heino – KS 35/2021-7 

Planbeskrivning– KS 35/2021-9 

Plankarta– KS 35/2021-8 

Samrådsredogörelse– KS 35/2021-6 

 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

- att upphäva del av detaljplanen för rubricerat område 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 106   KS 169/2021 

 

Svar på - Hemställan om hantering av särskilda medel från 
regeringen från och med 2021 för utökat åtagande angående 
operativ ledning av räddningstjänsten 
 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att avslå räddningstjänstförbundets hemställan om att erhålla medlen för år 2021.  

 

Ärendebeskrivning 

Direktionen för Räddningstjänsten Höga Kusten - Ådalen (HKÅ) skriver till 

ägarkommunerna och hemställer om hantering av särskilda medel från regeringen från 

och med 2021 för utökat åtagande angående operativ ledning av räddningstjänsten.  

 

Staten har, som finansiering enligt den kommunala finansieringsprincipen, tillskjutit 4,34 

kr/inv. år 2021 via de generella statsbidragen till kommunerna. Baserat på en befolkning 

om 18 872 invånare uppgår statsbidraget för 2021 till 82 000 kr 

 
 

Beroende på Sollefteå kommuns befolkningsförändring relativt riket förändras 

statsbidragets storlek från 2022 och framåt. 

 

Förvaltningens bedömning 
Sollefteå kommun har i sina förslag till budgetunderlag 2022 från förvaltningen utökat 

medlemsbidraget till RHKÅ så att det inkluderar även de särskilda medlen från 

regeringen för finansiering av det utökade åtagandet angående operativ ledning av 

räddningstjänsten.  

 

Räddningstjänstförbundet önskar även erhålla anslaget för innevarande budgetår 2021. 

Eftersom restriktion bör tillämpas vid revideringar av budget för innevarande år samt 

eftersom Räddningstjänstförbundet hade ett starkt positivt resultat för 2020 föreslås 

begäran avseende år 2021 avslås. 
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Beslutsunderlag  

Inkommen hemställan från Räddningstjänsten Höga Kusten – Ådalen om hantering av 

särskilda medel från regeringen från och med 2021 för utökat åtagande angående operativ 

ledning av räddningstjänsten. KS 169/2021-1,-2 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 169/2021-3 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

att avslå räddningstjänstförbundets hemställan om att erhålla medlen för år 2021.  
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§ 107  KS 33/2021  

 

Ansvarsfrihet 2020 – Höga Kusten Airport AB 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Resultatet för 2020 efter bokslutsdispositioner uppgår till 0 tkr och föreslås balanseras i 

ny räkning.  

 

Lekmannarevisorerna bedömer att bolagets verksamhet har skötts på ett ändamålsenligt 

och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

 

I revisionsberättelsen tillstyrks att styrelsens ledamöter och verkställande direktör beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 33/2021-5 

Årsredovisning, revisionsrapporter, KS 33/2021-1--4 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta att: 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 
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§ 108 Dnr KS 186/2021 

  

Övergripande verksamhetsplan med budget 2022-2024 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta: 

 

A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 150 personer 2022-2024. 

 

B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 

 

C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 2,5% på fasta delen av taxan 

och med 1,8% på rörliga delen 2022. Taxan för hushållsavfall föreslås oförändrad 2022, 

övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 

 

D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2022-2024 ingå låneförpliktelser till ett 

högsta belopp om 990 mnkr. 

 

E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 

ett totalt högsta belopp om 300 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 

totalt högsta belopp om 185 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 

31/12 2021. 

 

H: Kommunens ingående låneskuld ska amorteras med 22 mnkr, 22 mnkr, 22 mnkr 

perioden 2022-2024.  

 

I: Justering av budgetramar utifrån ny organisation giltig från 1/8 2021 sker enligt bilaga 

4. 

 

J: Övergripande mål för 2022 och mål för god ekonomisk hushållning hänskjuts till 

målarbetet under hösten 2021. Måldokumentet kompletterar verksamhetsplanen vid 

fastställande under hösten. 

 

K: Finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning formuleras enligt nedan: 

• Resultat varje år på minst 1,3 % av skatter och bidrag (justerat för sparade 

pensionsmedel).  

• Amortering på låneskuld med 22 mnkr, 22 mnkr, 22 mnkr perioden 2022-2024. 
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• Resultatet från förbund och bolag som konsolideras i kommunkoncernen skall 

vara positivt. 

• Koncernens soliditet ska förbättras med 0,5 procentenhet per år under 2022-2024. 

• Kommunens investeringar, med undantag för affärsverksamhet, ska vara 

egenfinansierade inom ramen för den senaste treårsperioden. Utöver dessa 

löpande investeringar fattar kommunfullmäktige beslut i varje enskilt fall. 

Investeringar inom näringsverksamhet finansieras via taxor. 

 

L: Budget för 2022 och plan för 2023 och 2024 fastställs enligt nedan bilagor. 

 

- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d  

 

M: Övergripande verksamhetsplan med budget 2022 - 2023 fastställs utifrån 

budgetberedningens förslag avseende budget 2022 och plan 2023-2024. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Roger Westerlund (-) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

Information 

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef, informerar om processen för framtagande av budget 

och verksamhetsplan.  

Går igenom de finansiella målen som finns i den övergripande verksamhetsplanen. 

 

Ärendebeskrivning 

Budgetberedningen har tagit fram ett förslag till budget för 2022 och plan 2023-2024. 

Utifrån detta förslag har kommunstyrelseförvaltningen utarbetat en övergripande 

verksamhetsplan med budget för perioden 2022-2024.  

 

Beslutsunderlag 

Övergripande verksamhetsplan med budget 2022-2024 (inkluderar övergripande mål samt 

finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning) KS, 186/2021-6 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 186/2021-5 

Budgetberedningens protokoll: KS 186/2021-4 

   - Bilaga 1a-d: Budgetförslag Vi, V och C  

   - Bilaga 2a-d: Budgetförslag  S  

   - Bilaga 3a-d: Budgetförslag Oberoende 

   - Bilaga: 4 Justering av budget enligt ny organisation 

Moderaterna Budgetskrivelse samt budgetdokument, KS 186/2021-1,-3 

Socialdemokraterna Budgetskrivelse samt budgetdokument, KS 186/2021-7, -8 

Centern, Västrainitiativet och Vänsterpartiets budgetskrivele, KS 186/2021-9 
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Budgetberedningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 

A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 150 personer 2022-2024. 

 

B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 

 

C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 2,5% på fasta delen av taxan 

och med 1,8% på rörliga delen 2022. Taxan för hushållsavfall föreslås oförändrad 2022, 

övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 

 

D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2022-2024 ingå låneförpliktelser till ett 

högsta belopp om 990 mnkr. 

 

E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 

ett totalt högsta belopp om 300 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 

totalt högsta belopp om 185 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 

31/12 2021. 

 

H: Kommunens ingående låneskuld ska amorteras med 22 mnkr, 22 mnkr, 22 mnkr 

perioden 2022-2024.  

 

I: Justering av budgetramar utifrån ny organisation giltig från 1/8 2021 sker enligt bilaga 

4. 

 

J: Övergripande mål för 2022 och mål för god ekonomisk hushållning hänskjuts till 

målarbetet under hösten 2021. Måldokumentet kompletterar verksamhetsplanen vid 

fastställande under hösten. 

 

K: Finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning formuleras enligt nedan: 

• Resultat varje år på minst 1,3 % av skatter och bidrag (justerat för sparade 

pensionsmedel).  

• Amortering på låneskuld med 22 mnkr, 22 mnkr, 22 mnkr perioden 2022-2024. 

• Resultatet från förbund och bolag som konsolideras i kommunkoncernen skall 

vara positivt. 

• Koncernens soliditet ska förbättras med 0,5 procentenhet per år under 2022-2024. 

• Kommunens investeringar, med undantag för affärsverksamhet, ska vara 

egenfinansierade inom ramen för den senaste treårsperioden. Utöver dessa 
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löpande investeringar fattar kommunfullmäktige beslut i varje enskilt fall. 

Investeringar inom näringsverksamhet finansieras via taxor. 

 

L: Budget för 2022 och plan för 2023 och 2024 fastställs enligt nedan bilagor. 

 

- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d  

 

M: Övergripande verksamhetsplan med budget 2022 - 2023 fastställs utifrån 

budgetberedningens förslag avseende budget 2022 och plan 2023-2024. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) med biträde av Birgitta Häggkvist (VI), Ulf Breitholtz (V) och 

Maria Wennberg (C) föreslår bifall till budgetberedningens förslag till budget. 

 

Åsa Sjödén (S) föreslår bifall till Socialdemokraternas förslag till budget. 

 

Roger Westerlund (-) föreslår bifall till eget förslag till budget. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) redogör för at det finns tre förslag till beslut, 

Budgetberedningens, Socialdemokraternas och Roger Westerlund (-). 

 

Huvudförslag 

Budgetberednings förslag till budget utgör huvudförslag. 

 

Motförslag  

Ordförande frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt Socialdemokraternas förslag till 

beslut eller enligt Roger Westerlund (-) förslag. Finner att Socialdemokraternas förslag 

blir motförslag. 

 

Slutgiltig beslut 

Ordförande frågar om Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta budget 

enlig Budgetberedningens förslag eller enligt Socialdemokraternas förslag.  

Finner att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta enligt 

Budgetberedningens förslag till budget. 
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Budgetskrivelse C, V, VI 

 

Budgetdirektiv 2022 - 2024 
 

Centerpartiet, Västrainitiativet & Vänsterpartiet   
- Drivkraft för att hela kommunen ska leva och växa 

 
Sollefteå kommun ska ha medborgarna i fokus, det ska genomsyra allt arbete som görs i 

vår organisation. Kommunen ska arbeta med ständiga förbättringar för att vi ska kunna 

följa med i utvecklingen och fortsätta leverera hög servicenivå och kvalité till våra 

kommuninvånare i hela kommunen. Vår personal är nyckeln till framgång och medlet för 

att kommunen ska kunna leverera en grundläggande servicenivå i hela kommunen och 

fortsätta utvecklas. Framtid Sollefteå prioriterar kärnuppdragen: skolan, vården och 

omsorgen. Sollefteå kommun ska kännetecknas av en öppen och välkomnande 

organisation för både medarbetare och medborgare.  

 

Landsbygdsfrågorna förenar våra partier och det finns en tydlig ambition från oss att ta 

tillvara på den stora drivkraft som finns runt om i hela vår kommun.  Den lokala 

demokratin i form av föreningsliv och civilsamhälle är viktig och en grundläggande 

samhällsservice i hela kommunen är fundamentet för ett trovärdigt och långsiktigt 

samhällsbygge där Sollefteå kommun kan leva och utvecklas även i framtiden.  

 

Ett gott företagsklimat är centralt för att våra företag och entreprenörer ska vilja satsa, 

utvecklas och anställa i vår kommun. Ska Sollefteå kommun kunna leverera välfärd och 

service av hög kvalité i hela kommunen också i framtiden krävs det ett fortsatt stort fokus 

på företagsklimatet. Hittills har detta fokus levererat mycket gott resultat då Sollefteå 

kommun ökat 126 placeringar på den lokala företagsklimatsrankingen under de senaste 

två åren. Det är glädjande att den positiva utvecklingen fortsätter och innevarande år 

landar Sollefteå på det högsta sammanfattande omdömet någonsin, bästa omdömet i 

Ångermanland och för första gången över riksgenomsnittet. Detta arbete ska fortsätta 

strategiskt och målinriktat.  

 

Stora etableringsfrågor ska fortsatt prioriteras, bland annat med hjälp av vårt helägda 

bolag Energidalen AB som har fokus på förnyelsebar energi och etableringen av 

elintensiv industri på Hamreområdet i Långsele och ytterligare områden i västra delarna 

av kommunen. Persontrafik på Ådalsbanan är en hjärtefråga som tillsammans med 

bredbandsutbyggnaden i kommunen, via Sollefteå stadsnät, utgör de viktigaste 

infrastrukturella frågorna de kommande decennierna.  

 

Med försvarsetableringen har Sollefteå kommun visat att vi kan leverera när det verkligen 

gäller, tillsammans i samarbete och i samförstånd lyckas vi även när utmaningen kan te 

sig stor. Att Sollefteå och Västernorrland kommer att återfå Västernorrlands Regemente 

är ett av de största och mest positiva besked som givits Sollefteå kommun på flera 

decennier. Det stora arbetet med en snabb och smidig återetablering för Försvarsmakten 
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är påbörjat, något som kommer engagera kommunorganisationen under många år 

framöver. Denna etablering kommer spilla över stort på hela lokalsamhället, företagen 

och föreningslivet, vilket vi redan nu sett bevis på. Vi ska ta tillvara denna möjlighet 

optimalt och se till att de positiva effekterna av etableringen sprids runt om i kommunen 

och länet.  

 

För oss är det viktigt att lyssna på medborgare och medarbetare och att ha en tät dialog 

och ett lyssnande ledarskap. Det är därför viktigt att fortsätta utveckla medborgar- och 

medarbetardialoger i hela kommunen. 

 

Sollefteå kommun står också inför stora utmaningar kommande år, dels på grund av de 

ekonomiska förutsättningarna framöver och dels på grund av corona-pandemin och dess 

påverkan på kommunorganisationen och samhället i stort. Budgetavvikelserna i våra 

kärnverksamheter var stora under 2020 och befolkningsutvecklingen är en knäckfråga 

som våra partier kommer fortsätta att arbeta aktivt med under hela denna mandatperiod. 

Vår absoluta målsättning är att så snart som möjligt vända befolkningsutvecklingen. Det 

ekonomiska läget i kommunen på sikt är långt ifrån önskvärt och det krävs handlingskraft 

för att komma till rätta med de ekonomiska utmaningarna även kommande år för att få en 

ekonomi i balans. För att komma till rätta med kommunens ekonomiska obalans måste vi 

fokusera både på kostnadsminskning och intäktsökning. Att enbart fokusera på 

kostnadsminskning gör att de negativa spiralerna snurrar allt snabbare. 

 

Sollefteå kommun har alla möjligheter att växa i alla dess delar om förutsättningarna ges. 

Vi har många goda kvalitéer värda att poängteras, lyftas fram och prioriteras ytterligare så 

att kommunen ska kunna höjas en nivå till. Vi har skogen, kraften, besöksnäringen, vår 

attraktiva landsbygd, vår rika kultur och vårt engagerade föreningsliv. Vi har också drivna 

företagare och unika möjligheter till etableringar. Skogen är Sollefteå kommuns gröna 

guld. Vi är en riktig skogskommun med allt från utbildning till många erfarna 

entreprenörer och företag som arbetar inom skogsnäringen med avverkning, skogsvård, 

transporter och förädling. Sollefteå kommun är en av de kommuner i Sverige som äger 

mest skog. Det är en tillgång vi vill lyfta fram och utveckla vidare, arbetet med att ta fram 

nya riktlinjer för kommunskogen har därför startats upp och ska slutföras under 2021. 

Skogen är en fantastisk resurs inte enbart för produktionen, arbetstillfällen och rekreation 

utan även för miljön. Vi har stora koldioxidsänkor då växande skog binder koldioxid. Allt 

man idag kan göra av olja, kan vi i framtiden göra av vår skog. Vår skog kan bidra till ett 

miljövänligare samhälle. 

 

Kraften har sedan länge varit signifikant för just Sollefteå kommun och här har vi stor 

potential även framöver. Den förnyelsebara energin, sol-, vind- och vattenkraften får allt 

större fokus i både Sverige och världen och kommunens satsning på den nya 

gymnasielinjen el- och energiprogrammet hoppas vi ska medföra ett ännu större intresse 

för dessa frågor bland våra ungdomar. Kompetensförsörjningen inom området är och 

kommer även framöver vara en utmaning och där har kommunen en viktig roll. Att vi nu 

startat upp el- och energiprogrammet på gymnasiet i samverkan med Ragunda kommun är 

ett bra steg i rätt riktning. Snabbladdare till elbilar är något som vi arbetar för och stödjer, 

den första invigdes i Sollefteå under 2020. En infrastrukturplan för publika 
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laddningsstationer till laddbara fordon har tagits fram för att underlätta etableringar i hela 

kommunen.   

 

Turism är en av de snabbast växande näringarna och här i Ångermanland har antalet 

gästnätter ökat markant de gångna åren. Detta tack vare ett strategiskt och långsiktigt 

arbete i vårt gemensamma bolag Höga Kusten Destination AB. I Sollefteå finns bland 

annat prisbelönta campingar som vi nu satsar ytterligare på för att möjliggöra fler 

gästnätter och ännu nöjdare besökare, runt om i hela vår kommun. Vi har unika 

sevärdheter i form av norra Europas största hällristningsområde i Näsåker, en attraktiv 

djurpark och spännande framtidsplaner i Junsele. Vi har vackra älvar och milsvida skogar, 

vi har en rik flora och fauna och vi har ett unikt niplandskap. Även friluftslivet prioriteras 

starkt i vår kommun i form av flertalet anläggningar för att främja folkhälsan och locka 

hit den aktiva naturälskaren. Vi satsar bland annat på utegym, vandrings-, rid- och 

cykelleder i hela kommunen. 

 

Hallstabergsområdet levererar fina upplevelser med storslagen utsikt och våra 

skidanläggningar är något utöver det vanliga. Under 2021 arbetas med en förstudie för 

Hallstaberget. Ambitionen är att utveckla området som en viktig nod i besöksnäring och 

friluftsliv i Höga Kusten, vinter som sommar.  Vi har stora arrangemang som lockar 

tusentals besökare däribland Lastbilsträffen i Ramsele, Nipyran i Sollefteå och Urkult i 

Näsåker. Sollefteå kommun har med andra ord alla förutsättningar att fortsätta att 

utvecklas som en attraktiv destination att besöka året om. Gör vi arbetet tillsammans 

kommer alla att vara vinnare i form av en tilldragande kommun, mer och fler inkomster 

för företagen och större skatteunderlag till den gemensamma välfärden.  

 

Staden och landsbygden behöver varandra och satsningar behövs i hela kommunen, 

därför  satsar vi även på en city-utvecklingsplan för att Sollefteå centrum ska få 

långsiktigt hållbara förutsättningar att utvecklas kommande år.  

 

En av våra hörnstenar i kommunen är vårt engagerade föreningsliv, ett civilsamhälle med 

stor drivkraft. Sollefteå kommun har ett aktivt föreningsliv med allt från små klubbar till 

riktigt stora föreningar med många sektioner. Det anordnas aktiviteter för stora och små, 

från aktiva naturälskare till lugnare kortspelare. Föreningslivet levererar högkvalitativa 

kulturarrangemang med stöd av kommunen och vår nytillsatta kultursamordnare. Det 

anordnas tävlingar, läger, kurser och aktiviteter. Civilsamhället bidrar enormt till Sollefteå 

kommuns attraktivitet och vi är mycket tacksamma för allt som dessa föreningar och 

deras medlemmar gör för våra bygder. Sollefteå kommun har ett gott samarbete med 

föreningslivet och vi ser framför oss att vi än mer krokar arm för att lyfta vår kommun 

ytterligare en nivå och för att vi tillsammans på ett bra sätt säkerställer denna mångfald av 

aktivitet även i framtiden.  

 

Utvecklingen går åt rätt håll i Sollefteå kommun och vi har oerhört mycket att glädjas åt 

tillsammans. Det är helt i linje med #DrivkraftSollefteå – ett arbete som vi även 

fortsättningsvis ska fokusera på.  
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Kommungemensam verksamhet - Kommunledning – Nämnder och Styrelser 

Budgetposten för särskilda satsningar ska under perioden främst prioritera och ha ett 

fokus på miljö- och klimatfrågorna och folkhälsoarbetet. Vi ser även satsningar på en 

familjecentral i Sollefteå och fortsatta satsningar på besöksnäringen och Sollefteå som 

friluftskommun. Även  samverkansavtal med Mittuniversitetet kommer att prioriteras 

kommande år.  

 

Översynen av chefsstrukturen ska fortsätta och en översyn av kommunens 

jourverksamheter bör även ske kommande budgetperiod i syfte att samordna och sänka 

kommunens kostnader.  

 

En egen ”miljö- och investeringsfond” för kraftverket ska upprättas och konstrueras enligt 

följande upplägg: 

• För kommande period har Framtid Sollefteå budgeterat att Sollefteåforsen ska 

generera 27 000 tkr till kommunen. Om utfallet blir mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 

0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet bli 20 001 – 27 000 tkr 

tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Dessa 500 tkr finansieras från 

potten för särskilda satsningar. Och om utfallet blir 27 001 tkr eller mer så ska 

10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket generera 

exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden 

det berörda året.   

 

Det är av vikt att översiktplaneraren som nu anställts får förutsättningarna för att 

möjliggöra fortsatt högt tempo i etableringsfrågorna och underlätta kommunens 

långsiktiga planering och framförhållning vad gäller utvecklingsplaner och möjligheter.  

 

En lönereserv införs för att vi ska kunna prioritera särskilda personalgrupper lite extra. 

 

 

Gemensam service, Medborgarservice och Gata & Park 

Kultur- och fritidsverksamheten är av största vikt i hela kommunen och en extra 

ungdomssatsning görs även med ytterligare 200 tkr per år under hela budgetperioden.  

 

Medborgarkontoren är av stor vikt för våra partier och utredning som vi tidigare tillsatte 

med sikte mot att belysa kontorens utvecklingspotential för framtiden med 

decentralisering och kommunal service till hela kommunen i fokus ska tas om han och 

effektueras kommande budgetperiod. Landsbygdsrådet och näringslivsrådet är fortsatt 

viktiga dialogforum mellan civilsamhället, kommunledningen och näringslivet. Dessa är 

viktiga remissinstanser som kommunorganisationen ska beakta och använda sig av. 

Landsbygdsmiljonen finns fortsatt budgeterad och prioriterad över hela budgetperioden.  

 

Vi tror på Fritidsbanken, det gynnar våra medborgare ur hållbarhetens tre perspektiv, 

socialt, miljömässigt och ekonomiskt. Det stärker Sollefteå kommun som friluftskommun 

och vår ambition är att Fritidsbanken ska öppna i Sollefteå under början av 2022, därför 

satsar vi 500 tkr 2022. 
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Cyklingen på Hallsta sker i ren #DrivkraftSollefteå anda. Företagen, civilsamhället och 

kommunen har krokat arm och vi kan konstatera att ett plus ett blir tre. Stora externa 

medel kommer växla upp satsningen kommande år och från kommunens sida satsar vi 

ytterligare 300 tkr 2022 och 200 tkr 2023 och 2024 för att möjliggöra denna satsning via 

drift av bland annat liften.  

 

Inflyttningsfrågan är helt avgörande för framtiden, det är anledningen till att vi prioriterar 

samhällsservice i hela kommunen och har ett fokus på livsmiljö, företagsklimatet och 

landsbygdsfrågorna. Det krävs även interna resurser för att kunna arbeta vidare med 

inflyttningsfrågan, vi satsar därför ytterligare 200 tkr över hela budgetperioden för detta.  

 

Våra ungdomar är vår framtid och det är viktigt att vi är en attraktiv kommun som 

erbjuder en meningsfull fritid till våra ungdomar i hela kommunen. Det kommer krävas 

att Sollefteå kommun tar ett helhetsgrepp kring ungdomsaktiviteterna i hela kommunen 

kommande år, vi startar därför med att satsa 100 tkr i Näsåker på ungdomsaktiviteter över 

hela perioden.  

 

Centerpartiet, Västrainitiativet och Vänsterpartiet vill satsa 500 tkr för ett mer attraktivt 

centrum i Näsåker, Ramsele, Junsele, Långsele och Sollefteå. 100 tkr per ort för 2022 för 

att satsa på åtgärder som passar just den orten, tät dialog med respektive ort ska föras. 

Någon form av medborgardialog kring pengarna förväntas. 

 

 

Barnomsorg, skola och vuxenutbildning 

Skolan är ryggraden i en fungerande demokrati och en god utbildning är garanten för 

egen försörjning, personlig utveckling och välmående. Skolorna i Sollefteå kommun har 

goda förutsättningar och vi har startat en resa vars mål är en väl fungerade skola. 

Vår mycket tydliga ambition är att resultaten ska bli mycket bättre. Fler elever ska gå ut 

grundskolan och gymnasieskolan med fullständiga betyg. Skollokalerna ska hållas snygga 

och inbjuda till kreativitet såväl som till studiero och trygghet. Vi har också börjat rusta 

upp skolgårdarna så att de blir säkra och lockar till lek och uteaktiviteter. Vi fortsätter 

också att satsa på en hög standard när det gäller teknik och digitalisering. 

Sollefteå kommun är stor till ytan och vi har många skolor, både små och stora och vår 

absoluta ambition är att alla elever ska få en likvärdig utbildning som kan se olik ut 

beroende på skolans storlek men håller hög kvalité på alla ställen. Skolan är en trygghet 

och den ska finnas där barnen finns. Vi tror inte på centralisering och urbanisering, vi tror 

på decentralisering och en levande landsbygd och där har de små skolorna sin givna plats. 

Det är en trygghet för våra kommuninnevånare och lockar inflyttare till vår kommun. 

Den upprustade Gudlav-Bilderskolan som tas i bruk vårterminen 2022 blir en av Sveriges 

modernaste gymnasieskolor. Programutbudet är brett och det lockar många elever. Vi har 

redan startat El- och energiprogrammet – en utbildning som branschen starkt efterfrågar 

och som ligger helt i linje med Sollefteås profil – en kraftfull kommun med stor 

arbetsmarknad inom energiområdet. I samarbete med Mittuniversitet riggar vi nu för ett 
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fjärde år på teknikprogrammet. Skidgymnasiet som redan idag har ett gott rykte och drar 

många till Sollefteå får en helt ny anläggning i absoluta toppklass. 

Bra och ändamålsenliga lokaler är viktigt men den allra viktigaste resursen vi har är 

skolans personal. Goda arbetsförhållanden, stora möjligheter till fortbildning och 

förkovran samt rimligt stora undervisningsgrupper ska vara en självklarhet för Sollefteå 

kommuns anställda i skolan. Vi satsar därför också medel för en kompetenshöjning för 

våra resurser i skolan.  

Vi satsar också på elevhälsan för att barn med särskilda behov eller tillfälligt stöd snabbt 

och effektivt får rätt hjälp. Barnomsorgen är det första mötet barn och föräldrar har med 

skolan och vi vill redan där sätta agendan för vår skolpolitik. Från första dagen ska det 

löpa en röd tråd fram till studenten. Vi fokuserar därför på att övergångarna mellan de 

olika stadierna blir smidiga och effektiva, 

Skolan i Sollefteå ska präglas av trygghet och kreativitet, öppenhet och nyfikenhet, 

engagemang och professionalism och framför allt ett lärande för livet och fortsatt 

utbildning. 

Alla klarar inte skolgången vid första försöket därför är det oerhört viktigt att det finns 

fler chanser. UTAS är därför ovärderlig när det gäller att fånga upp och entusiasmera 

ungdomar som av olika anledningar tappat fotfästet en stund. 

Vuxenutbildningen har också sin givna plats. Yrkeslivet är idag en resa och inte en 

ändstation. Under resans gång där nya jobb kräver kompletterande utbildningar vill vi i 

Sollefteå vara på tå och erbjuda ett brett spektra av utbildningar och kurser. 

Anpassad grund- och gymnasieskola är också angelägna skolformer som vi vill utveckla 

och skapa det allra bästa förutsättningar för våra elever där. 

Vi ser att skolan i Sollefteå har fyllts med energi och framtidstro, vi ser att resultaten blir 

allt bättre, att skolgårdarna och skolhus snyggats till och blir trivsamma arbetsplatser. Vi 

ser att människor på landsbygden på allvar vågar tro att de små skolorna står stadigt och 

utvecklas istället för att avvecklas. 

 

Vård och omsorg 

Vi ger förutsättningar för att hälso- och sjukvården kan fortsätta sin nuvarande kvalitativa 

verksamhet och utveckla vården så att vi har en god och nära vård till våra medborgare. 

Demenssköterskorna är ovärderliga i sitt arbete med våra demenssjuka, därför prioriterar 

vi en demenssköterska till den västra delen av vår kommun. Vi har även avsatt medel så 

att alla särskilda boenden i Sollefteå kommun kommer att ha tillgång till en parcykel, 

vilket gör att brukarna kommer att ha möjlighet att få komma ut i friska luften. Vi avsätter 

även medel till en fysioterapeut för att öka våra äldres fysiska aktiviteter. Detta leder till 

bättre fysiskt och psykiskt mående för våra brukare. 

Inom äldreomsorgen skapar vi delaktighet genom att medarbetarna aktivt deltar i 

schemaläggningen. Vi fortsätter även att satsa extra medel till digitalisering, styrning och 

ledning. 
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Det ska finnas tillräckligt med särskilda boendeplatser och även möjligheter till 

växelboende i hela kommunen. 

Vi vill verka för tidiga insatser inom socialtjänsten och öka samverkan med skolan, AME, 

arbetsförmedlingen och Försäkringskassan. Satsningarna inom den gemensamma 

familjehemsorganisationen har gett fina resultat. Genom vår eftervårdskoordinator 

utvecklar vi hållbara lösningar på hemmaplan och kommer att ha krav på öppenvården att 

ha utslussning i egen regi. Vi vill även satsa på fler familjehem och jourhem inom 

kommunen då det är en ekonomisk vinst att placera barn och ungdomar inom kommunens 

egen regi. 

Det är viktigt att socionomer på BUF ges möjlighet till personlig utveckling för att de ska 

välja att stanna kvar i vår kommun. IFO tilldelas 8 miljoner utöver den grundläggande 

tilldelade ramen för 2022 som ramförstärkning.  

 

Kostverksamheten 

God, hälsosam och smakfull mat i trevliga miljöer främjar skolarbete för barn och 

ungdomar såväl som tillfrisknande av sjuka och ett värdigt liv för äldre därför lägger vi 

stor vikt vid maten och fokuserar på närproducerad mat. Tillagningen ska ske nära barn, 

elever och brukare. Doften av mat och slamret från ett nära kök skapar aptit och 

hemtrevnad.  

 

Investeringsbudget 

De stora satsningarna på investeringar kommande år utöver de grundläggande 

investeringsramarna för respektive verksamheter är vägbelysningen i Öhn och satsningar 

på cityutveckling.  

 

 

Vi vill med detta direktiv beskriva hur våra partier vill att kommunen ska arbeta 

kommande år.  
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Budgetskrivelse Moderaterna 

 
 

Budgetskrivelse 2022 samt plan 2023–2024. 

 

Att budgetera i en tid av pandemi och osäkerhet gällande skatteintäkter och statsbidrag 

både riktade samt generella är svårt så vi håller oss relativt nära förvaltningens förslag 

och gör bara smärre justeringar. 

   

Moderaterna väljer att satsa på de kommunala kärnverksamheterna, skolan och 

äldreomsorgen. 

 

När det gäller äldreomsorgen i allmänhet, är fortbildning av personal, inklusive 

enhetschefer, oerhört viktig. Arbetstider och arbetsformer måste genomlysas noggrant. 

Coronapandemin har visat detta med eftertryck. Vi tillför därför äldreomsorgen 4 Mkr 

mera.  

 

Vi vill, att hemtjänsten konkurrensutsätts, så att de äldre får ett större utbud att välja av.    

 

När det gäller skolan så satsar vi på gymnasieskolan då de dragits med de största 

underskotten. Vi tillför där 3 miljoner mera. 

 

För att frigöra mera resurser för äldreomsorgen, anser vi att det bör göras en genomgång 

av reformen med 35 timmarsveckan. Har det givit vad det var tänkt eller kan de 

resurserna som den kostat användas på annat sätt ex förbättrad arbetsmiljö e.V. betalda 

utbildningar etc.   

 

En översyn, av all övrig kommunal verksamhet, bör ske med fokus på att den bedrivs 

rationellt och kostnadseffektivt.  

 

Vi vill även tillföra Gata park 500 Tkr för en uppsnyggning av centrum i Sollefteå 

(Attraktiva centrum) för 2022 

 

Företagen i kommunen ska få ett positivt bemötande med snabba handläggningstider av 

ärenden. 

 

Medborgarna ska kunna komma i kontakt med kommunen på ett enkelt och snabbt sätt, 

gärna digitalt, så långt det går. 

 

Skatten hålls oförändrad 2022. Med återhållsam politik, ser Moderaterna, att skatten bör 

kunna sänkas på sikt 
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När det gäller den rent politiska verksamheten, vill vi ha en återgång till traditionella 

nämnder. Antal och ansvar, för dessa nämnder, måste naturligtvis belysas närmare. 

Dagens system, med utskott direkt under kommunstyrelsen, koncentrerar det politiska 

inflytandet till ett fåtal partier och politiker.  Vi anser att detta urholkar demokratin! 
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Budgetskrivelse Socialdemokraterna 

 
 

En budget för ett tryggare Sollefteå 2022 
 
Vi satsar på Äldreomsorgen 

 

Sollefteå kommun har länge varit i framkant när det gäller arbetstiderna i vården och 

omsorgen. I 13 år har personalen haft rätt till heltid med sänkt heltidsmått, 35 

Tim/veckan. Socialdemokraterna har tidigare skjutit till extra pengar för att minimera 

antalet delade turer och långa arbetspass, en viktig åtgärd som numera tyvärr är 

bortprioriterad. 

Istället ser vi hur äldreomsorgens budget minskats de senaste åren.  

Nu måste kommunen ta tag i detta igen och återuppta satsningarna på vår viktigaste 

resurs, personalen. Personalens inflytande över arbetstidens förläggning och arbetsmiljön 

måste öka. Många är trötta på minutjakten och den detaljerade marknadsstyrningen 

uppifrån och det är orimligt att vi ska ha exakt likadana schemalösningar över hela 

kommunen. 

 

Det är personalen som inom givna ekonomiska förutsättningar och tillsammans med sin 

chef ska lägga scheman och planera verksamheten, samförstånd, delaktighet och 

flexibilitet ska vara de ledord som präglar det arbetet. 

Nu ser vi att den Socialdemokratiskt ledda regeringen skjuter pengar till kommunerna 

inför 2022 och vi anser att en del av dessa måste läggas på bättre arbetsvillkor för vår 

personal och att personalens inflytande över sin arbetsmiljö och arbetstid måste öka. Vår 

absolut viktigaste resurs måste få bättre förutsättningar att lyckas med sitt uppdrag. Vi 

satsar därför 6 miljoner på scheman som ger större möjlighet till återhämtning och färre 

helgpass. 

 

 

Vi fortsätter vår satsning från föregående år på Sjuksköterskorna och skjuter till 1 miljon 

för att bibehålla legitimerad personal. Utvärderingar kring den rådande pandemin har 

visat på brister i bemanning ute på våra särskilda boenden och det vill vi börja avhjälpa. 

 

En utmaning som vi sett i vår kommun och inte minst som Corona kommissionen 

uppmärksammat i sin rapport är att inte alla har de språkkunskaper som krävs inom 

vården. 

Alla medarbetare är värdefulla och kommer att behövas i framtiden, men det behövs en 

särskild satsning för att komma till rätta med de dokumentations-och 

kommunikationsproblem som finns. Därför satsar vi 500 tkr på utbildning i yrkessvenska 

för våra vårdanställda. 
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Vi fortsätter även fjolårets satsningen på en utveckling av välfärdsteknik för att ta 

äldreomsorgen in i framtiden med 500 tkr 

 

 
 

 
 

Familjecentral 

Vi ser att många familjer inte får livspusslet att gå ihop och familjernas sammansättning 

kan se väldigt olika ut. Det här kan skapa sociala utmaningar som vi behöver 

uppmärksamma och det bästa sättet är att bygga upp förebyggande verksamhet som tar 

sig an utmaningar och problem redan innan de uppstår. 

Därför vill vi inrätta en familjecentral där samhällets samlade resurser kan finnas, 

exempelvis Socialtjänst, Förskola, BVC, Barnmorska. 

Detta betyder att Region Västernorrland också måste ta sitt ansvar i denna viktiga fråga. 

Socialdemokraterna i Sollefteå vill börja med att satsa 500tkr på Familjecentral. 

 

IFO Barn och unga 

Antalet anmälningar om barn som far illa har tyvärr ökat i vår kommun. Anledningarna 

till detta kan vara av olika men det är inte desto mindre alarmerande. Oavsett om det 

beror på en ökad anmälningsbenägenhet från skola eller anhöriga eller om fler familjer 

har det jobbigt spelar mindre roll. Situationen måste hanteras och utredas skyndsamt. 

Därför väljer vi att förstärka IFOs budget med 3,0 miljoner kr för ändamålet. 

 

 
 

Äldreomsorg (tkr) 15 525
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2022

Lönekostnad månadsavlönade 3 717

Allmän ramförstärkning 2 158

Ärebo (flytt 2,2 mnkr -21) -50

Schemaförbättring (t.ex. 2 helger av 5) 8 000

Yrkessvenska 500

Välfärdsteknink 500

Arbetsskor 700

Hälso och sjukvård (tkr) 1 949
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2022

Lönekostnad månadsavlönade 467

Allmän ramförstärkning 482

Förstärkt bemanning 1 000

Individ & familjeomsorg (tkr) 4 520
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2022

Lönekostnad månadsavlönade 883

Allmän ramförstärkning (-21: 2,352 2,49 2,49  mnkr) 137

Familjecentral 500

Ramförstärkning/Barn och unga 3 000
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Funktionsstöd 

Att ha god tillgång till arbetskläder har under pandemin visat sig vara oerhört viktigt för 

att kunna hålla smitta borta. Vi vill därför satsa 0,4 miljon på att även utrusta 

funktionsstöd med ändamålsenliga arbetskläder. 

 

 
 

Grundskolan 

Att behöriga lärare ger eleverna bättre förutsättningar att klara sin skolgång är ett känt 

faktum. Därför vill vi sats 1.0 miljon för att ge fler lärare som kanske har några kurser 

kvar till en lärarlegitimation eller behöver bli legitimerade i fler ämnen möjligheten till 

detta. Satsningen kan tex användas till tjänstledighet för den enskilde för studier, 

studiematerial, resa och uppehälle på studieort samt vikariekostnad. 

 

 
 

Fritidsgård Näsåker  

I Ramsele, Junsele, Långsele och Sollefteå bedriver kommunen fritidsgård i varierande 

utsträckning. Vi vill nu ge förutsättningarna för en kommunalt driven fritidsgård även i 

Näsåker och satsar därför 150’ på detta. 

 

Fritidsbanken 

Vi satsar 1,0 till AME för att de skall starta upp en fritidsbank 

Fritidsbanken är som ett bibliotek fast med sport- och fritidsprylar. Här kan man låna 

utrustning för en aktiv fritid, som t.ex. skidor, skridskor, inlines, flytvästar, snowboards 

och mycket mer. Utlåningstiden brukar vara 14 dagar. Vi tror att en FB kan vara en 

ypperlig arbetsplats för människor som står långt ifrån arbetsmarknaden att få arbetsträna 

och känna sig behövda. Samtidigt är det en fantastisk service till kommuninnevånare och 

besökare att kunna prova på olika sporter.  

 

Inflyttarservice 

Med etableringen av det kommande regementet så tror vi på inflyttning i kommunen. Då 

är det viktigt att vi kan ge en positiv bild av hela kommunen och en god service till de 

som väljer att flytta hit. Därför vill vi lägga 200’ till en inflyttarservice. 

 

Funktionsstöd (tkr)
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2022

Lönekostnad månadsavlönade 1 478

Allmän ramförstärkning 1 935

Kompetensutveckling 500

Arbetskläder 400

Barnomsorg, för- och grundskola (tkr) 8 201
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2022

Lönekostnad månadsavlönade 3 992

Ramförstärkning 4 859

Skolmiljarden -21) -1 650

Behörighetsgivande utbildning 1 000
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Motorgård 

Fritidsgårdar finns redan på många av våra tätorter, men med det ökande intresset för 

EPA traktorer så tycker vi det är viktigt att ge dessa ofta väldigt engagerade och drivna 

ungdomar en plats att mötas på och meka i sina bilar vi lägger därför 150’ till detta. 

 

Sollefteå camping 

Vi tycker att Sollefteå Camping bör vara kvar i kommunens ägo och utvecklas av 

kommunen tillsammans med en arrendator därför väljer vi att lägga en grundplåt på 850´ 

för utveckling av campingen 

 

 
 

Investeringar  

För att Sollefteåforsen skall kunna fortsätta att leverera miljoner in till välfärden varje år 

lägger vi 10 miljoner i investering till forsen för kommande renoveringar. 

 
 

Satsningar i budget 2022 i sammanfattning 

Schemaförbättringar inom äldreomsorgen  6.0 milj 

Yrkessvenska äldreomsorgen   0.5 milj 

Välfärdsteknik äldreomsorg   0.5 milj 

Förstärkt sjuksköterskebemanning   1.0 milj 

Arbetsskor äldreomsorg    0.7 milj 

Behörighetsgivande utbildning av 

grundskollärare    1.0 milj 

Familjecentral    0.5 milj 

IFO barn och unga    3.0 milj 

Hullsta Gård     0.3 milj 

Fritidsgård Näsåker                                                                      0.15 milj 

Fritidsbanken    1.0 milj 

Inflyttarservice                            0.2 milj 

Kompetensutveckling funktionsstöd   0.5 milj 

Arbetskläder funktionsstöd    0.4 milj 

Asfaltering     1.0 milj 

Utveckling Sollefteå camping   0,85 milj 

Motorgård     0,15 milj 

Medborgarservice (tkr) 4 368
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2022

Lönekostnad månadsavlönade 984

Ramanslag (allmänt) 1 384

Fritidsgård Näsåker 150

Fritidsbank 650

Inflyttarservice 200

Sollefteå camping 850

Motorgård 150

Budget 2022

- Aktieägartillskott Sollefteåforsen (renovering) -10 000
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Driftbudget 2022 

 

Driftbudget till nämnder och 

verksamhetsområden

Budget 2022

Lönepott 1,8%

Kommunfullmäktige 3 000 0 3 000

Valnämnd 0 100 100

Överförmyndarnämnd 2 276 0 2 276

Jävsnämnd 200 0 200

Revision 1 266 0 1 266

Kommunstyrelsens totala verksamhet 1 363 829 31 845 1 395 674

 - Kommunstyrelsen 6 715 0 6 715

 - Fövaltningsledning 8 125 143 8 269

 - Kommungemensamverksamhet 46 056 -5 437 40 619

 - Stab och service 66 426 -1 361 65 065

 - Samhällsutveckling 98 150 4 368 102 517

 - Välfärd 1 138 358 34 133 1 172 490

  - Teknik 33 424 34 323

    - Va & Avfall 0 0 0

    - Gata & Park 33 424 899 34 323

  - Utbildning 473 494 483 035

    - Barnomsorg, för- & grundskola 327 621 8 201 335 822

    - Gymnasieskola, särskola och vuxenutbildning 145 873 1 340 147 213

  - Vård och social omsorg 589 589 614 896

    - Individ & familjeomsorg 101 099 4 520 105 619

    - Funktionsstöd 135 639 3 313 138 951

    - Äldreomsorg 306 341 15 525 321 865

    - Hälso och sjukvård 46 511 1 949 48 461

  - Kostverksamhet 41 850 -1 614 40 237

Verksamhetskostnader (inklusive kapital) 1 370 571 31 945 1 402 517

 - varav kapital kostnader 70 000 76 700

Verksamhetskostnader (till resultaträkning) 1 300 571 31 945 1 325 817

Pensionskostnader 32 000 32 000

Förändring semesterlöneskuld 4 000 4 000

Reavinst/förlust 0 0

Nedskrivning/återförd nedskrivning 0 0

Avsättning 0 0

Intern intäktsränta -14 500 -12 700

Extraordinära poster 0 0

Verksamhetens nettokostnader 1 392 071 1 425 817

Skatter och bidrag -1 410 163 -1 449 000

Finansiella intäkter -3 000 -3 000

Finansiella kostnader 12 600 12 600

Resultat -8 492 -13 583

Migrationssatsning/Pensionsmedel -6 000 -14 000

Justerat Resultat -14 492 -27 583

kontroll: -medel att fördela, + besparing krävs 350 -13 093

Budget 2021 Anslag jmf 2021
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§ 109 Dnr KS 136/2021 

 

Fördelning av föreningsstöd med anledning av pågående 
pandemi  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att stödet ska betalas ut enligt förvaltningens förslag 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har beslutat att införa ett extra stöd till föreningar med anledning av 

den pågående pandemin. Totalt har 15 föreningar sökt stöd. Förvaltningen har utarbetat 

en modell och förslag till fördelning bland föreningar som ansökt om stöd.  

 

Förvaltningens bedömning 

Den 11 maj beslutade Kommunstyrelsen om (Dnr KS 136/2021) om kriterier för extra 

stöd till föreningar i samband med Covid-19. Totalt har 15 föreningar sökt stöd.  

 

Förvaltningens förslag till utbetalning av stödet baseras på en modell som i första hand 

premierar föreningar som har barn- och ungdomsverksamhet i åldrarna 5 - 25 år, vilket 

var bidragets intention. Men som också försöker att tillgodose behovet hos övriga 

föreningar som ansökt om medel.  

 

Förvaltningen föreslår att medlen betalas ut enligt följande modell,  

1) Samtliga föreningar får ett grundstöd motsvarande 10 000 kr, har föreningen sökt 

ett lägre belopp beviljas denna lägre summa i sin helhet.  

2) Föreningen får ett stöd på 300kr för varje medlem i åldrarna 5-25 år.  

3) Föreningen får 26,27% av de medel som sökts med avdrag för det som beviljats i 

steg 1 och 2.  

Modellen blir således  

10 000 kr i grundbidrag + 300 * antal medlemmar 5-25 år + 0,2627  * kvarvarande belopp 

av föreningens ansökan.  
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Fördelning av medel bland föreningar som ansökt om stöd 

Föreningsnamn 

Antal 

medlemmar  

5-25 år Sökt belopp 

Stöd som ska 

betalas till 

föreningen 

Lag 42 Team Sollefteå 129 45 000 45 000 

Nordantjäls bygdeförening 0 20 000 12 600 

Sollefteå Gymnastikklubb 211 258 731 122 000 

Junsele IF  100 50 000 42 600 

Långsele-Graninge 

hembygdsförening 8 7 000 7 000 

Botaton 10 15 000 13 500 

Ådals-Lidens Hembygdsförening 10 40 000 20 100 

I21 IF 27 46 000 25 400 

Resele IF 88 38 000 36 800 

Sollefteå skidor 157 30 000 26 300 

Sollefteå Ryttarförening 26 300 000 91 900 

Sollefteå Konstförening 0 30 000 15 300 

Lions club Junsele 0 10 000 10 000 

Nipdalarnas Rödakorset 0 I.U. 7 000 

BK Laxen 5 50 000 21 600 
 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

- Att kommunstyrelsen beslutar att stödet ska betalas ut enligt förvaltningens 

förslag 

 

Förvaltningsyttrande Majed Safaee, KS 136/2021 

Ansökningshandlingar, KS 136/2021-3,5,6,7,8,9,10,11,12,13,14,15,16 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ekonomi 

Ansvarig handläggare  
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§ 110 Dnr KS 202/2021 

 

Utredningsuppdrag – inventering av kommunens jordbruksmark 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- Att Sollefteå kommuns skogsförvaltare ges i uppdrag att inventera och göra en 

sammanställning av Sollefteå kommuns jordbruksmark. Av inventeringen bör 

bland annat framgå hur mycket jordbruksmark som finns inom den kommunägda 

skogen och inom övriga delar av Sollefteå kommuns verksamheter. Hur stor del 

av denna som brukas idag och hur stor del av jordbruksmarken som arrenderas ut 

idag, eller upplåts i annan form.  

- Att Sollefteå kommuns skogsförvaltare ges i uppdrag att presentera förslag på hur 

användandet av kommunens jordbruksmark skulle kunna öka i form av 

exempelvis mer utarrendering, försäljning till lokala bönder, marknadsföring och 

information eller liknande.  

 

Ärendebeskrivning 

I Sollefteå kommun står det gröna näringslivet för närmare 500 arbetstillfällen och det 

finns över 300 jordbruksföretag i vår kommun. En stor och viktig näring med potential att 

växa ytterligare, vilket är viktigt att vi tar vara på. Sollefteå kommun är en stor 

markägare, inte enbart en av Sveriges större skogsägande kommuner, vi äger även en hel 

del jordbruksmark.  

En utvecklad livsmedelsproduktionen skapar tillväxt, sysselsättning och hållbar 

utveckling i hela kommunen. Det finns goda förutsättningar för att både kunna äta och 

producera hållbar och hälsosam mat i vår kommun och region.  

Jordbruksmarken i Västernorrland utgör 2 procent av landarealen, är kuperad och består 

genom naturgivna hinder av små utspridda åkrar. Detta ger ett glest odlingslandskap med 

många små gårdar. Klimatet ger goda förutsättningar för odling av vall och 

grönfoderväxter vilket används i mjölk- och köttproduktion. Mjölkproduktionen står för 

runt hälften och köttproduktionen för runt en fjärdedel av primärproduktionens totala 

värde i vår region. Antalet företag samt djur har minskat över tid men planat ut de senaste 

åren. Medelåldern inom jordbruket är i dagsläget hög liksom kostnaderna och 

investeringsbehovet. 

Trendspaningar visar att vi lägger in mer och fler värderingar i den mat vi äter. Hållbarhet 

och hälsa blir allt viktigare. Detta avspeglas bland annat i att svenskarna konsumerar mer 

närproducerat, ekologiskt och rättvisemärkt. Utländskt kött byts allt oftare mot svenska 

eller vegetabiliska alternativ och vi handlar mer digitalt. Flera av dessa trender har 

förstärkts av Covid-19, såsom ökad digital handel och medvetenhet kring 

självförsörjningsgrad, vilket regionalt sett framförallt avspeglas i ökad konsumtion av 
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norrländskt kött. Därutöver har befintliga och nya metoder för direkt handel mellan 

producent och konsument i Västernorrland utvecklats, såsom REKO-ringar och 

obemannade gårdsbutiker. Intresset för lokal turism har ökat. Enligt Visit Sweden ökar 

intresset för Sverige som matland både nationellt och internationellt. Utifrån 

omvärldsanalyser och geografiska förutsättningar har vi i vårt län potential att direkt 

utveckla vår produktion av kött, ost, dryck samt frukt och grönt av hög kvalitet. 

Värt att poängtera är att varje miljon som ett livsmedelsproducerande jordbruksföretag 

ökar sin omsättning med ger i snitt 2,51 nya jobb. Motsvarande siffra för det svenska 

näringslivet är 1,42 nya jobb. 

Den biologisk mångfalden är viktig och våra slåtter- och betesmarker kan ha lika stor 

artrikedom som en regnskog. Som en konsekvens av färre betande djur i länet har dock en 

stor del av våra öppna odlingslandskap såsom betesmarker och slåtterängar lämnats att 

växa igen. Detta resulterar i förlorade livsmiljöer för de växter, insekter och djur som är 

beroende av dessa marker, alltså minskad biologisk mångfald och i värsta fall artförlust. 

Vi är inte självförsörjande på något livsmedel i Västernorrland. För Sverige som helhet 

täcker endast produktionen av morötter, socker och vetemjöl vår konsumtion. Man brukar 

konkretisera detta genom att säga att vi kan baka morotskakor. Dagens livsmedelssystem 

är komplext och sårbart, det är inte säkert att maten skulle nå konsumenten om systemet 

utsätts för påfrestningar i form av kris eller krig. I grund och botten behöver vi öka vår 

livsmedelsproduktion och säkerställa kontinuerlig produktion samt distribution av 

livsmedel för att trygga vår försörjningsförmåga. 

Vårt samhälle är i dag sårbart, de gröna näringarna och småskaliga lösningarna kommer 

bidra till ett mer motståndskraftigt Sverige. Vi är beroende av att kunna importera både 

naturresurser och viktiga förnödenheter som livsmedel, insatsvaror och drivmedel. Utan 

import från andra länder skulle Sverige inte klara sig vid händelse av krig eller kris. 

Svenskt jordbruk och svensk livsmedelsförsörjning är viktiga för totalförsvaret. För att 

öka Sveriges försörjningsförmåga bör vi öka andelen svenskproducerad mat. För att detta 

ska kunna ske krävs att svenskt jordbruk är konkurrenskraftigt med matproducenter i 

utlandet och får goda förutsättningar att bedriva jordbruk. 

Den värdefulla jordbruksmarken i Sollefteå kommun och Västernorrland har minskat 

under lång tid, främst till följd av igenväxning. För att trygga vår livsmedelsförsörjning 

behöver den brukade jordbruksmarken öka, vilket kräver ökad lönsamhet i 

primärproduktionen. Det behövs även fler riktade insatser som gör det attraktivt att bruka 

jordbruksmark med låga produktionsegenskaper, men som har höga biologiska värden. 

En del i helheten som Sollefteå kommun kan bidra med är att inventera Sollefteå 

kommuns jordbruksmark. 

Fakta inhämtad bland annat från den regionala livsmedelsstrategin. 
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Med anledning av ovan önskas följande utredning: 

 

Uppdrag till förvaltningen 

- Att Sollefteå kommuns skogsförvaltare ges i uppdrag att inventera och göra en 

sammanställning av Sollefteå kommuns jordbruksmark. Av inventeringen bör 

bland annat framgå hur mycket jordbruksmark som finns inom den kommunägda 

skogen och inom övriga delar av Sollefteå kommuns verksamheter. Hur stor del 

av denna som brukas idag och hur stor del av jordbruksmarken som arrenderas ut 

idag, eller upplåts i annan form.  

- Att Sollefteå kommuns skogsförvaltare ges i uppdrag att presentera förslag på hur 

användandet av kommunens jordbruksmark skulle kunna öka i form av 

exempelvis mer utarrendering, försäljning till lokala bönder, marknadsföring och 

information eller liknande.  

Beslutsunderlag 

Skrivelse Johan Andersson (C)  KS 202/2021-1 

 

Förslag till beslut på mötet 

Anton Ångman (C) med biträde av Roger Westerlund (-) och Maria Wennberg (C) 

föreslår Kommunstyrelsen att bifalla utredningsuppdraget. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Skogsförvaltaren  
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§ 111 Dnr 49/2021 

 

Svar på återremiss - Begäran om tillstyrkansbesked 
vindkraftpark Vaberget - wpd Onshore Vaberget AB 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att bifalla ansökan. 

 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och lämnar sammanträdet på denna punkt. 

 

Ordförande 

Birgitta Häggkvist (VI) ordförande på denna punkt. 

 

Reservation  

Samtliga ledamöter i Västrainitiativet samt Roger Westerlund (-) reserverar sig till förmån 

för eget förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2021 återremitterades ärendet med 

motivering ” Då det nu är klart att ansökan är en ny ansökan, så ska den handläggas 

såsom en ny ansökan i enlighet med gällande ordning med miljöprövning. Samt att 

avsaknade kompletteringar ska ingå i beslutsunderlagen. 

 

Utredning 

Nyinkomna handlingar 

Efter samtal med Länsstyrelsen i Västernorrland framkom följande.  

 

Länsstyrelsen anser att den ansökan som föreligger är komplett för kommunens tillstyrkan 

utan de handlingar som inkom den 31 maj.  

 

Miljöprövningsdelegationen ansåg att ansökan behövde kompletteras inför deras 

tillståndsprövning. Denna komplettering begärdes efter det att begäran om tillstyrkan 

inkom till kommunen. 

 

Kompletteringshandlingar ingår normalt inte i det underlag som kommunen ska basera 

sitt beslut i tillstyrkansfrågan på. Det är endast om det i kompletteringen finns nya 

yrkanden som kommunen kan involveras. Nu inkomna handlingar innehåller inga nya 

yrkanden. 

 

Förvaltningen har ingen åsikt beträffande handläggningen av ansökan i övrigt. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, KS 49/2021- 

1117-24.1 Bilaga 1. Layout för fasta vindkraftverkspositioner 

1117-24.2 Bilaga 2. Ljud och skuggberäkning på svenska 

1117-24.3 Bilaga 3. Skuggberäkning för enbart wpds vindkraftverk 

1117-24.4 Vaberget komplettering, wpd 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulrika Bergman (VI) med biträde av Roger Johansson (VI) och Roger Westerlund (-) 

föreslår avslag på ansökan. 

 

Maria Wennberg (C) med biträde av Joel Ölund (C) samt Kjell-Åke Sjöström (V) föreslår 

bifall till ansökan. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Birgitta Häggkvist (VI) frågar om Kommunstyrelsen beslutar om avslag eller 

bifall på ansökan. Finner att Kommunstyrelsen bifaller ansökan 
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§ 112 Dnr KS 182/2021 

 

Ansökan att utveckla rid- och körleder i Sollefteå närortsområde, 
Sollefteå Sportryttarförening   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

- Att avslå Sollefteå Ryttarförenings ansökan. 

Reservation  

Samtliga ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Sollefteå Ryttarförening har inkommit med en ansökan om stöd för att inrätta rid- och 

körleder i Sollefteå närortsområde. Förvaltningen föreslår att ansökan avslås i väntan på 

ett liknande projekt som nyligen påbörjats kan utvärderas.  

 

Förvaltningens bedömning 

Sollefteå Ryttarförening har ansökt om 200 000 kronor för att inrätta rid- och körleder i 

Sollefteå närortsområde för rid- och hundspannsturism. I december 2020 tecknade 

förvaltningen ett avtal med Ramsele Ryttarförening om satsning på ridleder och 

hästturism efter beslut av kommunstyrelsen. Förvaltningen anser att det projektet bör få 

chansen att komma igång och i alla fall kunna del utvärderas innan nya samarbeten ingås.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag till finansiering 

Inga ekonomiska konsekvenser  
 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee, KS 182/2021-2 

Ansökan Sollefteå Ryttarförening, KS 182/2021-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

- Att avslå Sollefteå Ryttarförenings ansökan 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) med biträde av Roger Westerlund (-) föreslår avslag på ansökan i 

väntan på utvärdering av Ramsele projektet. 

 

Åsa Sjödén (S) föreslår bifall på ansökan. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar om bifall eller 

avslag på ansökan. Finner avslag på ansökan enligt förvaltningens förslag. 

 

Skicka till Sollefteå Ryttarförening samt Ansvarig handläggare  
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§ 113 Dnr KS 27/2019 

 

Revidering av Kommunstyrelsens delegeringsordning – 
organisationsjustering m.m. 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att revidera delegeringsordningen utifrån förvaltningens förslag.   

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Utifrån den chefsöversyn som gjorts, har förvaltningsledningen konstaterat att 

chefsuppdragen ser väldigt olika ut i vår kommun. Till viss del beror detta på att 

merparten av de ingående förvaltningarnas organisation kvarstod vid sammanslagningen 

2015, de större förändringarna rörde ju framför allt stödorganisationerna. 

 

Utifrån detta har kommunledningen genomfört en justering av organisationen med syfte 

att: 

- Skapa en ledningsstruktur som stämmer med nuvarande organisation och politisk 

inriktning. 

-Organisation, mandat och medel skall följas åt. 

- Möjliggöra likvärdiga uppdrag för våra chefer. 

- Göra organisationen mer renodlad och tydlig. 
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I detta arbete har man genomfört en översyn över antalet hierarkiska nivåer i chefsleden, 

och slagit ihop två nivåer:  

 

 
 

Detta innebär att delegeringsordningen kommer att se ut som följer, där fem chefsnivåer 

blir fyra.  

 

 
AID-kod  Befattning   Nivå 

A   Kommundirektör   1 

A  Skolchef, socialchef, stab- och servicechef,   2 

ekonomichef, HR-chef   

B   Verksamhetschefer, avdelningschefer, 3 

  rektor, intraprenadchef   

  

C   Enhetschef   4 

 

 

 

Revidering nummer två 

Förvaltningsledningen föreslår kommunstyrelsen besluta om att återinföra beslut om kort- 

och långsiktig upplåning: 
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Nr Ärende Lagrum Delegat 

A042  Kort- och långfristig upplåning inom ramen för 

beslut fattade av kommunfullmäktige  

 Ekonomichef  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningens bedömning är att kommunstyrelsen bör anta föreslagen revideringen av 

Sollefteå kommuns delegeringsordning. Både vad gäller chefers delegering i personal, 

organisations- och verksamhetsfrågor, samt att återinföra beslut om kort- och långsiktig 

upplåning. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Karin Jacobsson, KS 27/2019-35 

Förslag till ny revideringsordning, KS 27/2019-36 

 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att besluta: 

att revidera delegeringsordningen utifrån förvaltningens förslag.   
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§ 114 Dnr 128/2021 

 

Projektansökan – Downhill Hallsta 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att om beslut om extern medfinansiering tas av Leader Höga kusten samt Region 

Västernorrland, finansiera projektet med 1.000.000 kr. 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Sollefteå kommun har i samverkan med Företagarna i Sollefteå samt föreningslivet 

arbetat fram ett projekt för att utveckla möjligheterna till cykling i Sollefteå. Som start för 

dialogen om denna utvecklingsfråga genomfördes ett gemensamt studiebesök i Järvsö 

hösten 2020. 

Syftet med projekt ”Downhill Hallsta” är att bygga banor för cykling i huvudsak inom 

Hallstaområdet, men även på Remsle. När projektet är klart är det meningen att det ska 

finnas utmaningar för alla med intresse för cykling, oavsett ålder eller kunskapsnivå. 

Avsikten är att projektet ska samfinansieras, där näringen bidrar med såväl kontant 

finansiering som resurser i form av egen arbetstid och material. Ansökan om externa 

finansiering är inskickad till Leader Högakusten och Region Västernorrland. 

Planen är att byggnationerna av de första lederna påbörjas våren/sommaren 2021. 

Anläggningarna ska vara klara i sin helhet under hösten/vintern 2022. 

Förvaltningens bedömning 

Målet med projektet är att med den nya attraktionen, öka kundunderlaget och skapa 

förutsättningar för utveckling av nya produkter och tjänster hos nya och befintliga företag 

och därmed också möjlighet till nya arbetstillfällen. En ny cykelanläggning bidrar också 

till att den positiva bilden av Sollefteå och Höga Kusten förstärks som en attraktiv del av 

vårt land att bo och verka i. Satsning förväntar vi oss ska ge positiva tillväxteffekter för 

ortens och regionens näringsliv vad gäller såväl besökande som nyinflyttade. 

Förvaltningen ser därför positivt på detta gemensamma utvecklingsarbete med deltagande 

från kommunen, näringsliv och föreningsliv och ser fram emot fler liknande initiativ. 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Med många kompetenta entreprenörer i Sollefteå så ser vi en stor potential att nå positiva 

ekonomiska effekter med satsningen. Med en ny attraktion i staden så ser vi nya 

möjligheter till ökade intäkter och flera arbetstillfällen hos våra befintliga och sannolikt 

nya entreprenörer som erbjuder nya tjänster och produkter som vi idag inte har. 

Antalet personer som cyklar i Sverige ökar varje år. Med en cykelanläggning på plats ges 

förutsättningar för en väsentlig ökning av besökande gäster under barmarksäsong. 
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Projektet föreslås finansieras år 2021 från Tillväxtlivsavdelningens anslag för 

företagsklimatarbete (Id 81802, Akt 522) med 1.000.000 kr. 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Projektansökan till Leader Höga kusten KS 128/2021-2 

Projektansökan till Region Västernorrland KS 128/2021-3 

Förvaltningsyttrande Mikael Näsström, KS 128/2021-4 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta 

att om beslut om extern medfinansiering tas av Leader Höga kusten samt Region 

Västernorrland, finansiera projektet med 1.000.000 kr. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Fritidsavdelningen 

Tillväxtavdelningen 

Skogsförvaltaren.  
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§ 115 Dnr KS  

 

Projektdefinition Reviderade Styrdokument för 
kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i 
Västernorrlands län 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

Uppdra till Allmänna utskottet att besluta i frågan på utskottets sammanträde i juni. 

 

Information 

Johan Andersson (C) informerar om styrgruppens arbete och hur man resonerar om 

framtiden. 

 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträde med Kollektivtrafikmyndighetens styrgruppen för Projekt reviderade 

styrdokument den 14 maj 2021 framfördes behov av beslut i medlemskommunerna. 

 

Minnesanteckningarna visar att: 

 

Styrgruppen beslutar 

att fastställa bifogad projektdefinition samt att föreslå medlemmarna ställa sig bakom 

den. 

 

att föreslå varje medlem att utse sin kommunstyrelseordförande, 

regionstyrelseordförande 

 

att sitta med i styrgruppen för projektet reviderade styrdokument för Kommunalförbundet 

Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län, 

 

att projektets kostnad på 500 000 kronor föreslås fördelas så att Region Västernorrland 

tar 

halva kostnaden max 250 000 kr och att den andra halvan fördelas mellan övriga 

medlemmar på max 34 714 kr. 

 

att föreslå medlemmarna besluta att det arbete som genomförts inom ramen för 

översynsgruppen nu fortsätter i detta projekt och att översynsgruppen därmed kan 

avvecklas. 

 

att hemställa hos medlemmarna att fatta beslut i enlighet med att satserna ovan. 

 

Vidare beslutar styrgruppen 

 

att styrgruppens ledamöter förankrar hos respektive medlems tjänstepersoner som arbetar 



 67 (71) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-06-08 

 

 

med kollektivtrafikfrågor om vikten av att bidra i myndigheten med arbetet framåt, 

 

att varje styrgruppsledamot har möjligheten att välja in en adjungerad person till 

styrgruppens sammanträden. 
 

 

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till Allmänna 

utskottet att besluta i frågan på utskottets sammanträde i juni. 
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§ 116 Dnr KS 2/2021 

 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till Kommunstyrelsen för delgivning. 

 

Myndigheten för Samhällsskydd och beredskap – Information om ersättning för 

krisberedskap och civilt försvar 

 

Skrivelse om att stoppa gasledning NordStream 2. 

 

Kompletterande uppgifter från Eolus efter föreläggande Miljöprövningsdelegationen 

 

Beslut för LONA-bidrag projekt Småmyrorna Våtmarksåterställning 

 

Beslut om entledigande av notarius publicus i Sollefteå kommun from 1 juni. 
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§ 117 Dnr KS 1/2021 

 

Delegeringsbeslut 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 

Kommunstyrelsen 
Datum  Ärendetyp  Beslut  Delegat  

21-04-14 B001 9/2021 Projekt Downhill 

Hallsta 

Johan Andersson, KS ordf 

21-05-19 B013 10/2021 Bidrag I21 IF 

Rullskidskyttetävlingar (SM) 

Johan Andersson, KS ordf 

 

Förteckning över delegeringsbeslut socialtjänst 202105 

Beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 

Delegat handläggare: 

- Hemtjänst                   

- Växelboende  

- Trygghetslarm   

- Dagverksamhet  

- särskilt/ordinärt boende 

 

Beslut om tillstånd till färdtjänst enligt lag om färdtjänst 6-9 §§ 

Färdtjänst –, delegat färdtjänsthandläggare 

 

Beslut om riksfärdtjänst enligt lag om riksfärdtjänst 4-7 §§ 

Riksfärdtjänst –, delegat färdtjänsthandläggare 

 

Beslut om bistånd enligt SoL och LSS (vuxen/LSS, barn-unga-familj, 

försörjningsstöd) 

Bistånd enligt SoL och LSS – 2020, delegat handläggare 

 

 

Beslut i individärenden i kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg 

210505 §§ 80S-92S, 210519 §§ 93S-99S 

 

Övervägande, vård enligt LVU, BUF (barn, unga och familj) 

Övervägande enligt SoL, BUF 
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Övervägande, vård enligt LVU, BUF 

Begäran om överflyttning av ärende till annan kommun, BUF 

Begäran om överflyttning av ärende från annan kommun, BUF 

Begäran om överflyttning av ärende från annan kommun, BUF 

Begäran om överflyttning av ärende från annan kommun, BUF 

Begäran om överflyttning av ärende från annan kommun, BUF 

Bistånd enligt SoL, Vuxen 

Bistånd enligt SoL, Vuxen 

Bistånd enligt SoL, Vuxen 

Delgivning av handlingar 

Delgivning av domar 

Övervägande, vård enligt LVU, BUF 

Yttrande i mål gällande vårdnadsöverflytt, BUF 

Övervägande vård enligt LVU 

Övervägande vård enligt LVU 

Övervägande enligt LVU, umgängesbegränsning och hemlighållande av vistelseort, BUF 

Bistånd personlig assistans, LSS 

Delgivning av domar 
    

- Utskottet för Samhällsutveckling – Sammanställning 
 

Rubrik Antal 

LIVSMEDEL  
Anmälan enligt Livsmedelslagen 4 

Avregistrering 1 

Klassificering och årlig avgift 2 

Omklassning 1 

  

MILJÖBALKEN  
Ansökan om tillstånd enligt Miljöbalken 3 

Anmälan enligt Miljöbalken 15 

Beslut om avgift 3 

Strandskyddsdispens  2 

Tillstånd enskilt avlopp 9 

Förbud avloppsanläggning 1 

Upphävande av förbud avloppsanläggning 2 

Beslut om miljörapport 1 

  

PLAN- OCH BYGGLAGEN  
Begäran om komplettering 1 

Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 9 

Beslut om bygglov 1 

Beslut om bygglov och startbesked 15 

Slutbesked 10 
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Startbesked 2 

  

ALKOHOL  
Tillstånd och anmälan alkohollagen 2 

Återkallelse 1 

  

STRÅLSKYDDSLAGEN  
Beslut om avgift 1 

 


